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§§ 92-94, 107-114 

§§ 95-106, 115-118 



 

Kommunfullmäktige 2025-05-26 
 
Innehåll 
 
Nr § Ärende 
1 92 KF Val av justerare och fastställande av dagordning 2025-05-26 
2 93 Interpellation: Kände Socialdemokraterna till att 

visselblåsarfunktionen skulle förändras? Davis Kaza (AP) och Patrik 
Brännberg (AP) 

3 94 Interpellation: Har kommunen beredskap för ett storskaligt 
övertagande av hemtjänst? Lennart Arvidsson (V) 

4 95 Interpellation: Polisanmäl alla brott inom äldreomsorgen; Anders 
Ågren (M) 

5 96 Interpellation: Brister i handläggningen av umgängesbegränsningar 
enligt LVU inom Umeå kommun; Anna-Karin Sjölander (C) 

6 97 Interpellation: Är det mångkulturella experimentet i 
äldreomsorgen färdigt nu? Lars Forsgren (SD) 

7 98 Interpellation: Hur arbetar Umeå kommun med suicidprevention? 
Maria Nilsson (SD) 

8 99 Interpellation: Hur går det med det kommungemensamma 
ansvaret gällande nya socialtjänstlagen? Hanna Lundin Jernberg (L) 

9 100 Interpellation: Hur säkerställer Överförmyndarnämnden behovet 
av God man? Åsa Bäckström (V) 

10 101 Interpellation: Vilken beredskap finns för skolövergång för elever 
med npf? Anders Norqvist (L) 

11 102 Interpellation: Alla ska kunna bada – även i Umeå; Hanna Lundin 
Jernberg (L) 

12 103 Interpellation: Hur stärker vi Umeås attraktionskraft i 
konkurrensen om framtidens arbetskraft? Anders Sellström (KD) 

13 104 Interpellation: Avgift på över tusen kronor för en enkel miljöfråga – 
rimligt? Fredrik Rönn (C) 

14 105 Interpellation: Är Vakins avverkningar på Kullaheden förenligt med 
Umeå kommuns miljömål? Ellen Ström (V) 

15 106 Interpellation: Omfattande viten mot Umeå Kommun för bristande 
verkställighet av beslut enligt LSS; Igor Hell (M) och Alireza 
Mosahafi (M) 

16 107 Byte av upphandlingsmodell från LOV till LOU för hemtjänst 
17 108 Exploateringsavtal Klubben 3:1 
18 109 Antagande: Detaljplan för Klubben 3:1 
19 110 Genomförandeavtal för del av Baggböle 1:17 och Baggböle 2:23 
20 111 Antagande: Detaljplan för del av Baggböle 1:17 och 2:23 



Nr § Ärende 
21 112 Nya föreskrifter för avfallshantering i Umeå kommun - Antagande 
22 113 Utvidgning av verksamhetsområde för vatten och spillvatten – 

uppsamlingsärende 2025 
23 114 Motion 10/2024: Duschbås i skolornas omklädningsrum; Anders 

Norqvist (L) 
24 115 Motion 13/2024: Regnbågsboenden; Anders Norqvist och Wilma 

Hvirfvel (L) 
25 116 Avsägelse; ledamot i gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden; 

Lisa Stolt (V) 
26 117 Avsägelse; Ledamot i byggnadsnämnden och ersättare i 

kommunfullmäktige samt godeman vid fastighetsbildning; Jan 
Kollberg (KD) 

27 118 Anmälningsärenden 2025-05-26  
 

  



Närvarodata: 

Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 
Närvarande ledamöter 
1 Marie-Louise Rönnmark (S) 2025-05-26 08:09:13 15:23:07 1-3,16-23 

 

2 Alireza Mosahafi (M) 2025-05-26 08:08:49 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

3 Jan-Olov Carlsson (V) 2025-05-26 08:18:44 17:50:06 1-8,11,16-27 
 

4 Hans Lindberg (S) 2025-05-26 08:14:19 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

5 Anders Ågren (M) 2025-05-26 08:17:25 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

6 Janet Ågren (S) 2025-05-26 08:21:54 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

8 Mattias Larsson (C) 2025-05-26 08:54:15 17:50:24 1-8,11,16-24,26-27 
 

9 Lars Forsgren (SD) 2025-05-26 08:32:55 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

10 Arvid Lundberg (MP) 2025-05-26 09:02:55 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

11 Bore Sköld (V) 2025-05-26 09:00:24 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

12 Mikael Berglund (S) 2025-05-26 09:00:56 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

13 Kjerstin Widman (M) 2025-05-26 08:35:34 13:33:24 1-3,16-17 
 

14 Christina Bernhardsson (S) 2025-05-26 08:15:40 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

15 Maria Lindvall (-)(L) 2025-05-26 08:57:28 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

16 Davis Kaza (AP) 2025-05-26 08:52:44 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

17 Veronica Kerr (KD) 2025-05-26 08:45:44 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

18 Peter Vigren (S) 2025-05-26 09:00:48 17:43:15 1-8,11,16-27 
 

19 Rebecca Sellstedt (V) 2025-05-26 08:41:32 17:07:29 1-7,16-27 
 

20 Maja Westling Palmberg (C) 2025-05-26 08:10:15 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

21 Igor Hell (M) 2025-05-26 08:19:47 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

22 Moa Brydsten (S) 2025-05-26 08:31:10 14:28:17 1-3,16-24 
 

23 Lars Nilsson (SD) 2025-05-26 08:15:11 17:30:22 1-8,16-27 
 

24 Tomas Wennström (S) 2025-05-26 09:03:28 17:50:24 2-8,11,16-27 
 

25 Carin Nilsson (S) 2025-05-26 08:24:27 17:50:01 1-8,11,16-27 
 

26 Elmer Eriksson (M) 2025-05-26 08:20:25 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

28 Ellen Ström (V) 2025-05-26 08:34:28 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

29 Andreas Lundgren (S) 2025-05-26 08:58:26 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

30 Marianne Löfstedt (M) 2025-05-26 13:00:20 17:50:24 4-8,11,17-27 
 

31 Anna-Karin Sjölander (C) 2025-05-26 08:31:41 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

32 Helena Smith (S) 2025-05-26 08:42:27 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

33 Daniell Andersson (V) 2025-05-26 08:57:34 16:10:28 1-5,16-27 
 

34 Håkan Johansson (S) 2025-05-26 08:23:17 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

35 Madelene Nord (M) 2025-05-26 08:57:50 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

36 Anneli Andersson (S) 2025-05-26 08:18:29 13:35:06 1-3,16-18 
 

37 Maria Nilsson (SD) 2025-05-26 08:14:09 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

38 Mariam Salem (MP) 2025-05-26 08:51:33 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

40 Anders Norqvist (L) 2025-05-26 09:00:55 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

41 Åsa Bäckström (V) 2025-05-26 08:44:18 17:50:24 1-8,11,16-27 
 



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 
42 Rebecka Jakobsson (S) 2025-05-26 08:24:24 17:50:24 1-8,11,16-27 

 

44 Patrik Brännberg (AP) 2025-05-26 08:50:22 17:50:24 1-8,11,16-24 
 

45 Anders Sellström (KD) 2025-05-26 08:44:55 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

46 Fredrik Rönn (C) 2025-05-26 08:50:28 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

47 Lena Karlsson Engman (S) 2025-05-26 08:46:09 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

48 Jan Lundberg (S) 2025-05-26 08:23:12 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

49 Lena Andersson (M) 2025-05-26 09:02:08 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

50 Liv Olsson Zetterberg (V) 2025-05-26 08:44:28 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

51 Ali Yasin Dahir (S) 2025-05-26 08:35:55 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

52 Anders Hägglund (S) 2025-05-26 08:27:51 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

53 Stefan Nordström (M) 2025-05-26 08:26:01 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

54 Mikael Tjäder (SD) 2025-05-26 08:54:05 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

55 Lars Brännström (MP) 2025-05-26 08:18:26 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

57 Lennart Arvidsson (V) 2025-05-26 08:47:57 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

58 Robert Axebro (C) 2025-05-26 08:15:15 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

59 Gunnar Dahlberg (S) 2025-05-26 08:15:54 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

60 Greger Knutsson (M) 2025-05-26 08:26:16 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

61 Beatrice Årebrand (S) 2025-05-26 08:21:15 17:49:55 1-8,11,16-27 
 

62 Linda Lotare (V) 2025-05-26 08:42:45 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

63 Mehrana Bassami (S) 2025-05-26 08:34:01 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

64 Emma Vigren (S) 2025-05-26 08:28:49 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

65 Hanna Lundin Jernberg (L) 2025-05-26 09:00:29 17:50:24 1-8,11,16-27 
 

Tjänstgörande ersättare 
202 Pär Berglund (S) 2025-05-26 09:01:00 17:50:24 3-8,11,16-27 

 

203 Birgitta Jonsson (S) 2025-05-26 08:08:53 17:50:02 3-8,11,16-27 
 

205 Ronny Kassman (S) 2025-05-26 08:20:40 17:50:24 4-8,11,19-27 
 

206 Titti Ådén (S) 2025-05-26 09:07:16 17:49:59 4-8,11,25-27 
 

207 Thomas Hartman (S) 2025-05-26 09:05:45 17:50:24 4-8,11,27 
 

213 Lotta Holmberg (M) 2025-05-26 08:27:37 17:50:24 3-8,11,16-27 
 

214 Mikael Thyni (M) 2025-05-26 08:29:51 17:50:05 3-8,11,16-27 
 

215 Åsa Ågren Wikström (M) 2025-05-26 08:18:50 17:50:24 3-8,11,16,18-27 
 

219 Johan Stål (V) 2025-05-26 09:06:58 17:50:24 6-8,11 
 

221 Tobias Holmbom (V) 2025-05-26 08:49:41 17:50:24 8,11 
 

228 Daniel Fällgren (SD) 2025-05-26 10:02:08 17:50:24 11 
 

229 Philip Westin (MP) 2025-05-26 09:05:18 17:50:24 3-8,11,16,18-27 
 

Närvarande ej tjänstgörande ersättare 
208 Mikael Danielsson Sjöstam (S) 2025-05-26 08:16:23 17:50:24 

  

209 Ari Leinonen (S) 2025-05-26 09:07:37 17:50:24 
  

210 Charlotta Vesterlund (S) 2025-05-26 08:23:36 17:50:24 
  

216 Leif Lundgren (M) 2025-05-26 08:09:35 17:40:30 
  

217 Josefin Gustafsson (M) 2025-05-26 08:33:43 17:49:58 
  



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 
218 Christer Lindvall (M) 2025-05-26 08:24:12 17:50:24 

  

222 Rebecca Lagerstedt (V) 2025-05-26 08:52:49 17:50:24 
  

224 Sven-Olov Allan Edvinsson (C) 2025-05-26 09:33:14 17:50:24 
  

226 Solveig Granberg (C) 2025-05-26 08:15:27 17:50:24 
  

230 Ulrika Moberg Edman (MP) 2025-05-26 08:50:41 17:50:24 
  

232 Wilma Hvirfvel (L) 2025-05-26 08:09:28 17:50:24 
  

233 Marika Atlegrim (AP) 2025-05-26 08:31:29 17:50:24 
  

234 Catarina Norlund (AP) 2025-05-26 08:35:25 17:50:24 
  

236 Lucas Nilsson (KD) 2025-05-26 08:44:46 16:35:32 
  

Frånvarande ledamöter 
7 Ulrik Berg (M) 

    

27 Johan Asplund (MP) 
    

39 Per-Erik Johansson (S) 
    

43 Joline Göttfert (M) 
    

56 Elin Nejne (S) 
    

Frånvarande ersättare 
201 Jens Backman (S) 

    

204 Jannice Persson (S) 
    

211 Karl Larsson (S) 
    

212 Novalie Lilja (S) 
    

220 Gudrun Nordborg (V) 
    

223 Hanad Mohamed Abdi (V) 
    

225 Julia Algotsson (C) 
    

227 Petter Nilsson (SD) 
    

231 Alf Molin (L) 
    

235 Jan Kollberg (KD) 
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Övriga deltagare 

 
Tjänstemän 
Olov Häggström, utredare 
Sofia Gustafsson, nämndsekreterare/utredare, § 92-94, 107-114 
Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 
Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB, § 92-94, 107 
Lennart Nilsson, kommunjurist, § 92-94, 107-118 
 
Hans-Christer Jonsson (L), kommunrevisor 
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§ 92 

 
Diarienr: KS-2025/00031 

Val av justerare och fastställande av dagordning 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att till justerare av dagens protokoll utse Håkan Johansson (S) och Lena 
Andersson (M)   
 
att digital justering äger rum senast måndag 2 juni kl. 15.00  
 
att fastställa dagordning för mötet. 

Beredningsansvariga 
Olov Häggström, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
- 
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§ 93 

 
Diarienr: KS-2025/00409 

Interpellation: Kände Socialdemokraterna till att 
visselblåsarfunktionen skulle förändras? Davis Kaza (AP) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza, Hans Lindberg, Anders Ågren, Jan-
Olov Carlsson, Mattias Larsson, Patrik Brännberg, Lars Nilsson, Anders 
Norqvist, Anders Sellström och Hanna Lundin Jernberg beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Kände Socialdemokraterna till att visselblåsarfunktionen skulle 
förändras? 
 
I slutet av mars i år nåddes vi av nyheten att de fyra personer som utsetts 
till styrgrupp för Umeå kommuns interna visselblåsarfunktion hade skiljts 
från sina uppdrag. Beslutet att avsätta styrgruppen för 
visselblåsarfunktionen togs av stadsdirektör Margaretha Alfredsson den 13 
mars. De fyra personerna i den tidigare styrgruppen ersattes med tre 
personer knutna till stadsdirektören, varav två chefer: HR-direktören och 
chefsjuristen. 
 
Enligt Olle Lundin, professor i förvaltningsrätt vid Uppsala universitet, är 
detta ett brott mot Lag (2021:890) om skydd för personer som rapporterar 
om missförhållanden - även kallad ”visselblåsarlagen”. Personer får 
nämligen inte avlägsnas från sina uppdrag i visselblåsarfunktionen om de 
inte har misskött sig. Och att någon skulle ha misskött sig påstod inte 
stadsdirektören då hon i P4 Västerbotten sa följande: ”Jag utgår ifrån att 
ingen har misskött sitt uppdrag” (26/3).  
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Däremot har stadsdirektören i flera medier nämnt ”arbetsmiljöfrågor” som 
en orsak till att personer i styrgruppen för visselblåsarfunktionen skiljdes 
från sina uppdrag. En process som handlar om eventuella 
arbetsmiljöproblem borde dock ha sett helt annorlunda ut.  
 
Den naturliga gången vore att först träffa hela styrgruppen, tillsammans 
med facket, för att reda ut om det verkligen existerar arbetsmiljöproblem – 
eller om det som uppfattats som brister i arbetsmiljön endast är rykten. 
Om det skulle visa sig att det finns arbetsmiljöproblem borde hela 
styrgruppen ha erbjudits stöd för att kunna stanna kvar. Detta exempelvis 
genom att personerna erbjudits att avsätta mer tid från sina vanliga 
tjänster till arbetet med visselblåsningar – eller genom att styrgruppen 
utökats med en femte (eller sjätte) person. 
 
Under alla förhållanden borde Umeå kommuns ledning ha gjort sitt yttersta 
för att behålla så många ur styrgruppen som möjligt - för kontinuitetens 
skull. Under inga förhållanden borde alla fyra ha avsatts eller bytts ut under 
den ena eller den andra förevändningen.  
 
Mot denna bakgrund vill vi ställa följande frågor: 
1. Kände du, Hans Lindberg, till att stadsdirektören planerade att avsätta 
styrgruppen för den interna visselblåsarfunktionen? 
2. Kände du, Hans Lindberg, till att ett sådant förfarande kunde utgöra ett 
brott mot Lag (2021:890) om skydd för personer som rapporterar om 
missförhållanden - även kallad ”visselblåsarlagen”? 
3. Känner du till huruvida styrgruppen för visselblåsarfunktionen har haft 
arbetsmiljöproblem? 
4. Om ja: Vilka åtgärder har vidtagits för att lösa eventuella 
arbetsmiljöproblem? 
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 
uppdaterade svar: 
Ordförande, fullmäktigeledamöter och åhörare. I och med att den här 
interpellationen ställdes långt tidigare så har det hänt en hel del och ni har 
också sett svaret också, om att vi har fått en information om att det var ett 
arbetsmiljöärende. Men ni vet också att under förra fullmäktige fick 
kommunstyrelsen en skrivelse från CRD som hade en helt annan 
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beskrivning än det som vi har fått information om tidigare. Och med 
anledning av det har vi initierat ett nämndinitiativ i KSNAU utifrån då, den 
här skrivningen, och den här bilden som då läggs fram. 
 
Och där har vi lagt ett uppdrag. Det är kommunstyrelsens arbetsutskott att 
ge ekonomidirektören i uppdrag, att genom upphandlingsenheten, 
upphandla en oberoende granskning/utvärdering av kommunens 
visselblåsarfunktion. I granskningen ska också en omvärldsanalys av andra 
kommuners visselblåsarfunktioner ses över och ta fram förslag på hur man 
ska kunna organisera det, samt att rekommendationer om hur kommunens 
visselblåsarfunktion bör fungera och organiseras. Granskningen/ 
utvärderingen ska också ge svar på den skrivelse som vi då fick vid förra 
fullmäktige. 
 
Också då att vi har gett ekonomidirektören i uppdrag att ta fram en 
kortsiktig intern styrgrupp i dialog med samråd med CRD. 
 
Och att ordförande och vice ordförande i KSNAU, det är ju då jag 
undertecknad och Anders Ågren samt ekonomidirektören initierat 
uppstartsmöte då med CRD för att då hitta en lösning på kort tid för just att 
styrgruppen ska gå i gång. Sen kan vi också informera att jag har också 
kallat gruppledarna och vi har också informerat, haft en diskussion om det 
här, där jag upplevde också att vi var helt överens om att den här 
oberoende granskningen var bra. 
 
Den här granskningen kommer att komma till kommunen någonstans efter 
sommaren och då får vi se, i och med att det är så vida olika uppfattningar 
om, vad har hänt, och vad har skett, och hur ska man organisera det här? 
Så ser vi då fram emot då den här oberoende granskning så att vi också får 
på bordet, vad som har hänt, hur det ser ut och hur vi ska organisera 
visselblåsarfunktionen framöver.   
 
  



Sida 7 av 71 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2025-05-26 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 94 

 
Diarienr: KS-2025/00412 

Interpellation: Har kommunen beredskap för ett 
storskaligt övertagande av hemtjänst? Lennart 
Arvidsson (V) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Lennart Arvidsson, Carin Nilsson, Lotta Holmberg, 
Elmer Eriksson, Åsa Bäckström, Patrik Brännberg och Veronica Kerr 
beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 
interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Lennart Arvidsson (V) 
följande interpellation till äldrenämndens ordförande. 
 
Har kommunen beredskap för ett storskaligt övertagande av hemtjänst? 
Det har under den senaste tiden stormat en del i hemtjänsten. Utöver den 
omdebatterade beslutsprocessen kring övergången från LOV till LOU har 
det avslöjats misstänkt fusk i tidsrapporteringen från vissa privata utförare. 
Oroligheterna har kulminerat de senaste veckorna då två privata 
hemtjänstutförare – Lottas Omsorg och Attendo – valt att med kort  
varsel lägga ner sin verksamhet i kommunen. 
 
Det är över 600 brukare som nu behöver välja ny utförare, och en mycket 
stor andel av dessa kan förväntas välja Umeå kommun som sin nya 
leverantör. Runt 300 anställda kommer att behöva söka ny sysselsättning. 
Kommunal beskriver att uppsägningarna redan nu skapar stor oro bland 
medlemmarna, och även om Attendo och Lottas Omsorg är först ut finns 
det stora risker att fler privata utförare kan komma att lägga ner 
verksamheten det kommande året. 
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Vi står härmed inför en betydande och akut omställning i kommunens 
hemtjänstverksamhet, och det är viktigt att denna omställning sker på ett 
ansvarsfullt sätt – självfallet för brukarna, men också för personalen som 
berörs. På kort varsel kommer Umeå kommun att behöva rusta upp med 
personal, lokaler och resurser för att hantera ett stort inflöde. Samtidigt 
står kommunen inför en akut personalbrist i omsorgen. Vi i Vänsterpartiet 
menar därför att det vore hänsynsfullt och framsynt att så snart som 
möjligt erbjuda en form av anställningsgaranti till de anställda som idag är 
oroliga för att stå utan arbete, och som riskerar att söka anställning hos en 
annan arbetsgivare eller en annan bransch. Det borde vara prioriterat, 
både av hänsyn till de anställdas mående och för att trygga kompetensen 
inom den kommunala äldreomsorgen. 
 
Mot bakgrund av detta vill vi ställa följande frågor till äldrenämndens 
ordförande Carin Nilsson (S): 
1. 1.Vilken beredskap har Umeå kommun för att genomföra ett 

ansvarsfullt och snabbt övertagande av de 600 brukare som nu står 
inför att välja ny utförare?  

2. Hur säkerställs det att kommunen har tillräckligt med personal, 
ändamålsenliga lokaler och andra resurser för att möta en förväntad 
ökning av antalet brukare med kommunal hemtjänst?  

3. Avser kommunen att ta initiativ till att erbjuda en form av 
anställningsgaranti för de anställda inom Lottas Omsorg, Attendo och 
andra privata hemtjänstutförare, i samband med att deras 
verksamheter avvecklas? 

 
Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande lämnar följande skriftliga svar: 
Svar på fråga 1. När kommunen beslutar sig för att överlämna driften av en 
offentlig uppgift till en privat utförare, kvarstår ändå kommunen som 
huvudman för verksamheten. I det ansvaret ingår också att ha beredskap 
för att avtal av olika anledningar kan avslutas. Äldreomsorgen har 
tillsammans med andra berörda nämnder i Umeå kommun beredskap för 
hur vi agerar när avtal med ett hemtjänstföretag upphör. Det finns rutiner i 
syfte att säkerställa att hemtjänsttagarna får sin hemtjänst utförd utan 
avbrott. Rutinerna omfattar flertalet funktioner och ansvariga i 
kommunens äldreomsorg och upphandlingsbyrå.  
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Svar på fråga 2. Som nämnts finns det en beredskap och rutiner för hur 
processen ser ut när avtal upphör. Det primära fokuset är att 
hemtjänsttagarna ska få sin hemtjänst utförd, oavsett utförare. Det är 
utifrån lagen om valfrihetssystem (LOV) upp till var och en av 
hemtjänsttagarna att välja vilken utförare man vill ha. Det kommer med 
andra ord även fortsättningsvis att vara en spridning när det gäller val av 
utförare. Vad gäller lokaler så sker samverkan löpande mellan 
äldreomsorgen och teknik- och fastighetsförvaltningen då behov av lokaler 
och underhåll kan förändras över tid. Det finns i dagsläget beredskap för 
att hantera en större andel hemtjänsttagare, om så skulle bli fallet.  
 
Svar på fråga 3. Alla medarbetare som idag jobbar inom hemtjänst behövs 
fortsatt inom äldreomsorgen, särskilt i det läge som råder i Umeå och norra 
Sverige med en alarmerande arbetskraftsbrist. Personalen är vår viktigaste 
resurs. Det sker ingen automatisk överflytt av personal eftersom det rör sig 
om olika arbetsgivare som verkar inom hemtjänsten och behoven hos 
respektive arbetsgivare är beroende av vilken utförare de enskilda nu 
väljer, efter att den tidigare utföraren lagt ned. Om Umeå kommuns 
hemtjänst skulle överta alla de medarbetare som omfattas av 
nedläggningarna är risken att de kvarvarande externa utförarna inte skulle 
klara sin kompetensförsörjning. Det viktiga är att säkerställa att vi 
rekryterar utifrån de aktuella behoven. Men målsättningen är såklart att 
kompetensen ska stanna inom hemtjänsten, antingen hos kommunen eller 
hos de externa utförare som eventuellt kommer att behöva ökad 
bemanning beroende på hur många som väljer någon dem. Umeå kommun 
kommer att bjuda in till en rekryteringsträff inom kort (28/4) där Din 
kommunala hemtjänst, externa utförare och potentiella medarbetare bjuds 
in. Syftet med träffen är att dels fånga upp de medarbetare som jobbar hos 
de utförare som avslutar sina uppdrag, dels fånga upp andra personer som 
är intresserade av att jobba inom hemtjänsten. Måndagen den 28/4 
kommer en pizzakväll att genomföras i Hörnefors för att fånga upp 
potentiella medarbetare till äldreomsorgen på orten, eftersom vi har stora 
rekryteringsbehov i området. Jag vill uppmana alla som är intresserade av 
eller nyfikna på jobb i hemtjänsten att läsa mer på Umeå kommuns 
hemsida och/eller komma på de inplanerade informationsträffarna! 
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§ 95 

 
Diarienr: KS-2025/00445 

Interpellation: Polisanmäl alla brott inom 
äldreomsorgen; Anders Ågren (M) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Anders Ågren, Carin Nilsson, Rebecca Sellstedt, 
Lars Forsgren, Davis Kaza, Lena Andersson, Tomas Wennström, Mattias 
Larsson, Veronica Kerr, Janet Ågren, Åsa Bäckström, Marianne Löfstedt, 
Hans Lindberg, Patrik Brännberg, Lars Nilsson, Lars Brännström, Mikael 
Thyni och Hanna Lundin Jernberg beslutar kommunfullmäktige att avsluta 
överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Ågren (M) följande 
interpellation till äldrenämndens ordförande. 
 
Polisanmäl alla brott inom äldreomsorgen!  
Ingen ska behöva vara rädd eller utsättas för brott – allra minst våra äldre. 
När misstankar om brott uppstår inom äldreomsorgen måste de tas på 
största allvar. Det handlar om trygghet, rättssäkerhet och om att stå upp 
för dem som ofta har svårast att själva föra sin talan.  
 
Det kan handla om misstankar om stöld, våld, hot, sexuella övergrepp eller 
grov försummelse. Att då låta bli att polisanmäla är att svika de äldre, deras 
anhöriga – och personalen som varje dag gör ett viktigt arbete i omsorgen.  
 
Jag har under de senaste månaderna fått information från flera olika håll 
inom Umeå kommun, att man inte polisanmäler misstänkta brott inom 
äldreomsorgen, även om dessa är av allvarlig karaktär. Vi har under den 
senaste tiden också kunnat läsa i media om misstänkta brott som inträffat 
på såväl kommunala vård- och omsorgsboenden som inom den 
kommunala hemtjänsten. Men att döma av medierapporteringen så verkar 
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det inte vara Umeå kommun som polisanmält de misstänkta brotten, utan 
anhöriga.  
 
Misstänkta brott ska aldrig mörkas eller ”hanteras internt”. Det är polis och 
rättsväsende som ska utreda brott, inte arbetsgivaren. Att anmäla är inte 
att döma någon – det är att säkerställa att rätt process följs. Vi moderater 
anser att det ska vara en självklar rutin att polisanmäla alla misstänkta 
brott inom äldreomsorgen (liksom övriga kommunala verksamheter). Det 
är en viktig del i att höja kvaliteten, stärka tilliten och skapa en 
äldreomsorg som är trygg – för både brukare, anhöriga och personal. 
Tryggheten för våra äldre är inte förhandlingsbar.  
 
Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor till 
äldrenämndens ordförande Carin Nilsson (S):  
 

1. Polisanmäls alla misstänkta brott inom äldreomsorgen i Umeå?  
2. Om inte – varför då?  
3. Hur många misstänkta brott har polisanmälts under de senaste fem 

åren inom äldreomsorgen?  
4. Är du beredd att medverka till att det införs en rutin som innebär 

att alla misstänkta brott inom äldreomsorgen polisanmäls? 
 
Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande lämnar följande skriftliga svar: 
 
Jag vill inleda med att tacka Anders Ågren för en viktig interpellation. Jag 
delar Anders uppfattning att vi måste göra allt för att säkerställa en trygg 
och säker äldreomsorg, fri från brott. Medborgarna måste kunna lita på att 
kommunen alltid gör allt som står i dess makt för att förhindra brott, 
anmäla brott till polisen och, vilket är oerhört viktigt, erbjuda skyndsamt, 
adekvat och omfattade stöd till brottsoffer. Mot bakgrund av de 
fruktansvärda övergrepp som uppdagats i hemtjänsten står det klart att 
verksamheten brustit och att det krävs kraftfulla åtgärder som svarar mot 
allvaret i det inträffade. Därför har jag, tillsammans med mina kollegor i 
äldrenämndens presidium, Veronica Kerr och Åsa Bäckström, lagt följande 
förslag till beslut till äldrenämnden fredagen den 23:e maj: 
 
• Att ge förvaltningen i uppdrag att i samverkan med Umeå kommuns 

säkerhetsenhet omgående revidera rutinerna för att förebygga 
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brott mot äldre. Polisanmälan ska ske vid misstanke om brott mot 
äldre och det ska omedelbart sättas in adekvata och omfattande 
stödinsatser till den som misstänks ha utsatts för brott. 

• Att ge äldreomsorgsdirektören i uppdrag att implementera nya 
riktlinjer och att löpande avrapportera allvarliga händelser och i 
förekommande fall polisanmälan till nämnden. 

• Att en extern granskning och genomlysning ska genomföras av 
äldreomsorgens hantering av misstanke om brott mot äldre. 

• Att ge förvaltningen i uppdrag att omedelbart inleda ett samarbete 
med Polismyndigheten, Centrum mot våld, Kvinno-och tjejjouren i 
Umeå och andra relevanta aktörer, externt och inom kommunen, 
för att stärka samverkan och insatser för att förhindra brott mot 
äldre, säkerställa stöd till brottsoffer och säkerställa att kommunen 
agerar med tillräcklig kraft och skyndsamhet vid misstanke om brott 
mot äldre. 

 
Svar på fråga 1 och 2  
Från politikens sida är beskedet tydligt. Brott ska polisanmälas och nu blir 
det förvaltningens uppgift att återkomma till nämnden med hur 
verkställighet av detta ska ske. Förvaltningen har uppgetts att alla brott 
inte anmäls utifrån begränsningar i offentlighets- och sekretesslagen, 
socialtjänstlagen och att verksamheten väger möjligheten att bryta 
sekretessen mot andra skyldigheter i socialtjänstlagen. Vår hållning från 
nämndens presidium är dock att kommunen undantagslöst ska nyttja 
möjligheten att polisanmäla och att brott ska utredas av polisen.  
 
Svar på fråga 3   
Enligt förvaltningens uppgifter rör det sig om fem stycken brott som 
polisanmälts av verksamheten de senaste fem åren. Enligt uppgifterna rör 
det sig inte i dessa fall om brott mot enskild vård- och omsorgstagare.  
 
Svar på fråga 4  
Ja. Äldrenämndens presidium är helt enig om detta. Vi ser också, som jag 
beskrivit, ett stort behov av fler åtgärder. Vi vill att det genomförs en 
extern granskning för att klarlägga brister i kommunens hantering och ge 
förslag på fler åtgärder. Om någon utsätts för brott i verksamheten måste 
det också omedelbart finnas ett omfattande stöd tillgängligt. Vi vill också 
att verksamheten omedelbart ska förstärka samarbetet med andra 
funktioner inom kommunen, med polisen och med brottsofferstödjande 
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organisationer för att säkerställa tillräckligt kraftfulla åtgärder för att 
förhindra brott, lagföra förövare och ge stöd till brottsoffer. 
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§ 96 

 
Diarienr: KS-2025/00473 

Interpellation: Brister i handläggningen av 
umgängesbegränsningar enligt LVU inom Umeå 
kommun; Anna-Karin Sjölander (C) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Anna-Karin Sjölander, Andreas Lundgren, Patrik 
Brännberg, Igor Hell, Arvid Lundberg och Davis Kaza beslutar 
kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anna-Karin Sjölander (C) 
följande interpellation till individ- och familjenämndens ordförande. 
 
Brister i handläggningen av umgängesbegränsningar enligt LVU inom 
Umeå kommun  
 
Önskar ställa följande interpellation angående de allvarliga brister som 
framkommit i KPMG:s nyligen genomförda granskning av individ- och 
familjenämndens handläggning av umgängesbegränsningar enligt Lag med 
särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU). En granskning som 
genomförts till följd av Centerpartiets Motion 14/2022 som föreslog en 
oberoende utredning.  
 
Granskningen, som utfördes på uppdrag av kommunens revisorer, visar 
tydligt att individ- och familjenämnden inte har en tillfredställande styrning 
och uppföljning av detta viktiga område. KPMG konstaterar bland annat 
brister i det systematiska arbetssättet gällande utredningar, 
beslutsfattande och uppföljning av umgängesbegränsningar. Vidare 
noteras att socialsekreterares kompetens inom området bedöms som 
delvis bristfällig.  
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Dessa konstaterade brister är djupt oroande, särskilt med tanke på att det 
ytterst handlar om barn och ungas rättigheter och behov, där barnets bästa 
ska vara i fokus enligt både LVU och Barnkonventionen. En bristfällig 
handläggning i dessa ärenden kan få allvarliga konsekvenser för de berörda 
barnen och deras familjer men det skadar också samhällets förtroende för 
Socialtjänstens oerhört viktiga uppdrag.  
 
Mina frågor till Individ och familjenämndens ordförande Andreas 
Lundgren är därför: 
1. Hur avser individ- och familjenämnden att skyndsamt åtgärda de 

allvarliga brister i styrning och uppföljning av handläggningen av 
umgängesbegränsningar enligt LVU som KPMG:s granskning påvisar? 
Vilka konkreta åtgärder planeras och inom vilken tidshorisont?  
 

2. På vilket sätt kommer nämnden att säkerställa att utredningar om 
behov av umgängesbegränsning framöver genomförs och 
dokumenteras i enlighet med gällande lagstiftning?  

 
3. Vilka åtgärder kommer att vidtas för att säkerställa att beslut om 

umgänge enligt LVU är tydliga, fattas av behörig beslutsfattare och 
kommuniceras på ett korrekt sätt?  

 
4. Hur kommer nämnden att säkerställa att överväganden om 

umgängesbegränsning fortsätter att vara nödvändiga sker inom de 
tidsintervall som anges i lagen?  

 
5. Vilka konkreta steg kommer nämnden att ta för att säkerställa att 

socialsekreterare besitter tillräcklig kompetens för att fullgöra sina 
uppgifter avseende handläggning av umgängesfrågor enligt LVU, 
inklusive introduktion och löpande kompetensutveckling?  

 
6. Hur kommer kommunen att följa upp att de rekommendationer som 

KPMG lämnar implementeras och får avsedd effekt på handläggningen 
av dessa känsliga ärenden? 

 
Andreas Lundgren (S), individ- och familjenämndens ordförande lämnar 
följande skriftliga svar: 
 
Anna-Karin Sjölander (C) har inkommit med en interpellation rörande 
resultat av en revisionsrapport. Här följer mitt svar.  
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Bakgrunden till den revisionsrapport som presenterats är att Individ- och 
familjenämnden tagit initiativ till att tillskriva revisionen om att göra en 
granskning om hur handläggningen av umgängesbegränsningar hanteras 
inom LVU. Detta då kommunfullmäktiges beslut om extern granskning av 
umgängesbegräsningar inte kunnat verkställas av nämnden på grund av 
sekretesshinder. 
 
KPMG har sedan av Umeå kommuns revisorer fått i uppdrag att översiktligt 
granska kommunens arbete gällande handläggning av 
umgängesbegränsning enligt Lag med särskilda bestämmelser om vård av 
unga, LVU. Granskningen har syftat till att bedöma om individ- och 
familjenämnden, i sin roll som socialnämnd, har en tillfredställande 
styrning och uppföljning av handläggning av umgängesfrågor enligt LVU, 
med särskilt fokus på att barnets bästa beaktas. 
 
Granskningen aktualiserades i november 2024 och i april inkom KPMG:s 
rapport med begäran om yttrande senast den 25 juni. Individ- och 
familjenämnden kommer att yttra sig i samband med 
nämndssammanträdet den 18 juni. 
 
I KF den 28 april informerade revisionen om granskningar som gjorts 2024. 
Trots att berörd nämnd inte haft möjlighet att yttra sig, vilket inte framkom 
i dragningen, informerade revisionen särskilt om denna granskning och de 
brister som KPMG uppmärksammat.  
 
Att denna information leder till frågor är förståeligt, särskilt med tanke på 
att berörd nämnd inte kunnat bemöta det som framkommit. 
 
De frågor som ställs i interpellationen utifrån revisionsrapportens resultat 
kommer att besvaras i och med nämndens behandling av yttrandet i juni. 
 
Svar på fråga 1 
Under 2023 initierades en intern utredning inom nämnden. Som grund till 
detta låg en tidigare rapport från JO, som visade att ett flertal kommuner 
hade brister i handläggningen av umgängesbegränsningar enligt LVU. Den 
interna granskningen visade på brister även hos Umeå kommun. Nämnden 
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inledde därför på eget initiativ ett arbete med att identifiera vad som 
behövde åtgärdas. I maj-juni 2024 kunde förbättringsåtgärder börja 
implementeras. Det handlade om sådant som reviderade rutiner och nya 
mallar. Nämnden har därefter följt upp arbetet, både i en separat 
uppföljning och genom Kvalitetsberättelsen. 
 
De brister som identifierades i den interna utredningen har även KPMG 
noterat, till stor del baserat på en fördjupad aktgranskning. 
Aktgranskningen avser till övervägande del en tidsperiod innan 
förbättringsåtgärderna, vidtagna efter den egna granskningen, 
implementerats. 
 
Gällande de brister som uppmärksammades i den interna utredningen har 
alltså åtgärder redan vidtagits. Hur nämnden ställer sig till KPMG:s 
rekommendationer och om eventuella ytterligare åtgärder kommer vidtas 
kommer att beslutas av nämnden i sitt svar till revisionen i juni.  
 
Svar på fråga 2 
Brister gällande detta uppmärksammades i den interna utredningen, och 
åtgärder har vidtagits. Nämnden kommer att återkoppla kring detta och 
eventuella ytterligare åtgärder till revisionen i juni.  
 
Svar på fråga 3 
Samma svar som på fråga 2. Brister gällande detta uppmärksammades i 
den interna utredningen, och åtgärder har vidtagits. Nämnden kommer att 
återkoppla kring detta och eventuella ytterligare åtgärder till revisionen i 
juni.  
 
Svar på fråga 4 
Detta var inte något som uppmärksammades som en brist i den interna 
utredningen. Nämnden kommer att återkoppla sin inställning angående 
detta till revisionen i juni. 
 
Svar på fråga 5 
Det har gjorts kompetenssatsningar, och hur nämnden ser på detta 
kommer att redovisas i och med beslut om yttrande till revisionen i juni.  
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Svar på fråga 6 
Nämnden kommer att följa upp de sedan tidigare vidtagna åtgärderna, 
samt eventuella ytterligare åtgärder, vilket kommer redovisas till 
revisionen i juni. Revisionen har begärt återkoppling från nämnden senast i 
april 2026 avseende vilka åtgärder som vidtagits utifrån lämnade 
rekommendationer. 
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§ 97 

 
Diarienr: KS-2025/00493 

Interpellation: Är det mångkulturella experimentet i 
äldreomsorgen färdigt nu? Lars Forsgren (SD) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Lars Forsgren, Carin Nilsson, Rebecca Sellstedt, 
Maria Nilsson, Lotta Holmberg, Davis Kaza, Mariam Salem, Lars Nilsson, 
Linda Lotare, Patrik Brännberg, Mehrana Bassami, Arvid Lundberg och 
Fredrik Rönn beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 
interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Lars Forsgren (SD) 
följande interpellation till äldrenämndens ordförande. 
 
Är det mångkulturella experimentet i äldreomsorgen färdigt nu? 
Att äldreomsorgen i Umeå kommun har problem råder det ingen tvekan 
om. Vad som verkar skilja partierna åt är problembeskrivningen och 
lösningarna på problemet. 
 
Vi sverigedemokrater är redo att både diskutera strukturer, driftsformer 
och finansiering. Detta är också något som återkommer löpande i 
fullmäktige genom olika ärenden, där vi lyft vår hållning i frågorna.  
 
Men det finns ett perspektiv som sällan bemöts och där 
Sverigedemokraterna verkar ha en särställning jämtemot övriga partier. 
Detta perspektiv har under de senaste veckorna aktualiserats när det 
avslöjats att övergrepp skett i äldreomsorgen. Övergrepp som begåtts av 
en man utan svenskt medborgarskap med så pass dålig svenska att tolk 
behövs.  
 



Sida 20 av 71 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2025-05-26 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

I politiken ska man inte gå in i enskilda ärenden men detta öppnar dock 
upp för relevanta frågor om hur det integrationspolitiska projektet i 
äldreomsorgen faktiskt fungerar.  
 
För det första är det svårt att förstå hur majoriteten tänker att man ska 
kunna utföra arbetet när man inte kan adekvat svenska. Detta lägger 
dessutom sannolikt större börda på kollegor som får anstränga sig mer för 
att se till att all kommunikation uppfattats korrekt, alternativt göra arbetet  
själva. För att inte tala om riskerna kring medicinfördelning och liknande.  
För det andra så behöver vi också diskutera värderingarna och det sociala 
kapitalet som behövs för att utföra ett gediget omsorgsarbete. Tidningen 
Bulletin har gjort en granskning där man kommit fram till att incidenter i 
äldreomsorgen är överrepresenterade med 100 procent när utlänningar är 
gärningsmän. Detta är förmodligen lågt räknat om man räknar in 
tystnadskultur - som i Umeå kommuns fall - samt räknar endast 
utomeuropeiska medborgare.  
 
För oss är det uppenbart att den misslyckade migrationspolitiken och 
försöket att rädda ansiktet genom att anställa okvalificerad arbetskraft är 
en stor del av problemet i äldreomsorgen.  
 
Detta samtidigt som de flesta partierna verkar stoppa huvudet i sanden och 
anse att mer migration är lösningen på äldreomsorgens 
rekryteringsproblem. Som exemplifieras av den skrivning äldrenämnden 
gjorde angående arbetskraftsinvandringen.  
 
Med anledning av detta vill jag fråga äldrenämndens ordförande Carin 
Nilsson:  
1. Är det dags att erkänna att integrationsprojektet i äldreomsorgen är ett 

misslyckande? 
2. Vad tycker Socialdemokraterna om att sätta ordentliga språkkrav för att 

jobba i äldreomsorgen? 
 
Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande lämnar följande skriftliga svar: 
 
Svar på första frågan  
Äldreomsorgen är inte ett projekt. Den är en livsviktig och kvalificerad 
vård- och omsorgsverksamhet. Vi behöver alla människor som har rätt 
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kompetens, färdigheter och egenskaper i äldreomsorgen. Att klara språket 
är en väldigt viktig del. Den som visar sig olämplig eller begår brott ska bort 
ur verksamheten och vid brottslighet lagföras.  
 
Däremot är det inte okej att göra generaliseringar som slår mot alla de 
uppskattade, samvetsgranna medarbetare som varje dag sliter för att 
säkerställa en god äldreomsorg. Tidigare i år intervjuades en av 
hemtjänstens vårdtagare i Västerbottens-Kuriren. Jag tycker hennes 
erfarenheter förtjänar att lyftas fram i sammanhanget. I artikeln stod att 
läsa: ”I två år har Marianne fått daglig hjälp från hemtjänsten. Att det 
kommer olika människor till hennes hjälp, både svenskar och personer med 
utländsk bakgrund, har fungerat utmärkt. – Jag har aldrig haft något att 
klaga på, och blir så arg på all diskussion om att vi ska göras oss av med 
dem från andra länder. Då skulle hemtjänsten och vården falla ihop, säger 
hon.”1 
 
Svar på den andra frågan 
Äldrenämnden har i februari behandlat en remiss avseende den statliga 
utredningen ”Ett språkkrav för språkutveckling” (SOU 2024:78) och yttrat 
sig till kommunstyrelsen som ansvarar för Umeå Kommuns gemensamma 
remissyttrande. I sitt yttrande anger nämnden en positiv inställning till 
insatser som kan stärka den svenska språket i äldreomsorgen. Med rätt 
förutsättningar ser äldrenämnden att ett språkstärkande lyft kan leda till 
förbättrad kvalitet för den enskilde och för arbetsmiljön, då fler personer 
kan dela på ansvarsområden och genom att risken för missförstånd 
minskar. Det språkkrav som eventuellt kommer att föreslås innebär att 
verksamheter ska arbeta språkutvecklande.    
 
 
  

 
1 ”Vården faller ihop om vi gör oss av med dem från andra länder” 
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§ 98 

 
Diarienr: KS-2025/00494 

Interpellation: Hur arbetar Umeå kommun med 
suicidprevention? Maria Nilsson (SD) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Maria Nilsson, Andreas Lundgren och Igor Hell 
beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 
interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Maria Nilsson (SD) 
följande interpellation till individ- och familjenämndens ordförande. 
 
Hur arbetar Umeå kommun med suicidprevention? 
Onsdagen den 10 september 2024 bjöd länets kommuner och Region 
Västerbotten in till en föreläsning med Ulla-Karin Nyberg med rubriken 
”Konsten att möta den som inte vill leva, om att förstå, upptäcka och hjälpa 
den som funderar på självmord.” 
 
Varje år tar ungefär 1500 människor i Sverige sitt liv. Det är fyra om dagen, 
eller in skolklass i veckan. Minst 25000 personer genomför varje år ett 
självmordsförsök och halva befolkningen har kommit i kontakt med någon 
som försökt ta sitt liv. Många självmord går att förebygga, enligt 
forskningen. Kommunerna har, genom att vara en del av den offentliga 
sektor som står medborgarna närmast, en viktig roll att spela. Kommunen 
finns nära människor. Unga och äldre är två viktiga grupper, som 
kommunen på olika sätt möter i sina verksamheter. Det finns ett tydligt 
samband mellan ekonomisk utsatthet, psykisk ohälsa och en högre risk än 
andra för suicid. De grupper som uppbär ekonomiskt bistånd har fem 
gånger så hög risk än andra för suicid. Vetenskapligt stöd finns för insatser. 
Forskningen visar tydligt att insatser som ryms inom kommunens 
kompetensområde är viktiga för att minska antalet självmord. 
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Kommunerna är stora arbetsgivare och möter många människor. Priset att 
inte vidta åtgärder är högt. Uteblivna åtgärder resulterar i höga 
samhällskostnader. 
 
Insatserna i Sverige står inte i proportion till antalet som dör. Varje år dör 
ungefär 90 personer i bränder. Inom brandbekämpningen, finns 
omfattande förebyggande arbete, där kommunerna har en viktig roll. Det 
suicidpreventiva arbetet är däremot outvecklat på många håll, trots att ca  
1500 individer mister sina liv varje år.  
 
Insatser förbättrar hälsan för många. Flera av de insatser som riktar sig till 
hela eller delar av befolkningen, kan förbättra den psykiska hälsan för stora 
grupper. Det kan handla om insatser riktade till elever eller initiativ att 
minska ofrivillig ensamhet bland äldre. Även Individ- och familjenämnden 
har en viktig roll i sin dagliga kontakt. 
 
Med anledning av detta vill jag fråga individ- och familjenämndens 
ordförande Andreas Lundgren: 
1. Hur går arbetet med att förebygga självmord i Umeå kommun? 
2. Finns tillräckligt med resurser för att göra ett gediget arbete med att 

förebygga självmord? 
 
Andreas Lundgren (S), individ- och familjenämndens ordförande lämnar 
följande skriftliga svar: 
Maria Nilsson (SD) har inkommit med en interpellation till mig med ett 
antal frågor om kommunens arbete med självmord/suicid. Svar på frågorna 
följer här. 
 
Svar på fråga 1 
Jag vill börja med att poängtera att varje självmord är en tragedi och ett 
föregående lidande för den enskilde, där även anhöriga och omgivning 
drabbas hårt. Det är anledningen till att jag och nämnden drivit att vi ska få 
till stånd ett kommungemensamt arbete kring självmord, vilket nu sedan 
ett par år finns på plats. 
 
Det suicidpreventiva arbetet i kommunen utgår från den 
kommungemensamma handlingsplanen som Individ- och familjenämnden 
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ansvarar för att årligen avrapportera. Den omfattar en rad åtgärdsområden 
och genom etablerandet av Nätverket Suicidprevention samverkansgrupp 
Umeå så samarbetar företrädare från ett 30-tal lokala aktörer från blåljus, 
region, kommunförvaltningar, statliga myndigheter och civilsamhälle för 
att hjälpas åt att förebygga självmord. Arbetet utgår från en så kallad 
multikomponentstrategi där många kunskapsbaserade insatser fördelade 
på befolknings- riskgrupps- och individnivå väntas få en kumulativ effekt. 
Suicidsamordnarens lägesbild är att Umeå kommun i jämförelse ligger bra 
till i många delar av sitt lokala suicidpreventivt arbete. Det baseras på 
bland annat i nationella jämförelser och årliga uppföljningar av den 
kommunövergripande handlingsplanen i suicidprevention. Umeå har också 
de senaste åren exempelvis konsekvent rankats bland de främsta 
kommunerna i landet i Suicide Zeros kommunbarometer, och har spridit 
goda exempel på lokala arbetssätt som andra kommuner hämtat 
inspiration från och implementerat på egen ort. Västerbotten ligger lägst i 
suicidtal bland län i Sverige, där Umeå kommun jobbar mot den av 
kommunen antagna nollvisionen. 
 
Svar på fråga 2 
Suicidsamordnaren är av den uppfattningen att Umeå kommun 
tillsammans med berörda aktörer i dagsläget har tillräckliga resurser för att 
få drift i suicidpreventivt arbete, med stöd av befintliga statliga 
kommunala- och länsgemensamma medel inom suicidpreventionsområdet. 
Suicidpreventivt arbete består dels av specifika åtgärder som täcks av 
handlingsplanen samtidigt som enskildas generella omständigheter för en 
hanterbar livssituation också spelar stor roll för att förebygga självmord. 
Här är exempelvis kommunförvaltningars förutsättningar att arbeta utifrån 
grunduppdrag viktigt när de på olika sätt är i kontakt med utsatta grupper 
och enskilda.  
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§ 99 

 
Diarienr: KS-2025/00495 

Interpellation: Hur går det med det 
kommungemensamma ansvaret gällande nya 
socialtjänstlagen? Hanna Lundin Jernberg (L) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Hanna Lundin Jernberg, Hans Lindberg, Igor Hell, 
Liv Olsson Zetterberg beslutar kommunfullmäktige att avsluta 
överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Hanna Lundin Jernberg (L) 
följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 
 
Hur går det med det kommungemensamma ansvaret gällande nya 
socialtjänstlagen? 
I februari hade Liv Zetterberg (V) en viktig interpellation där hon frågade 
den styrande majoriteten om det finns ett kommungemensamt ansvar för 
socialtjänstens omställning. Jag kommer i följande interpellation att följa 
upp detta med mer praktiska än ekonomiska frågor. 
 
Den 1 juli 2025 träder den nya socialtjänstlagen i kraft. Den nya 
socialtjänstlagen innebär betydande förändringar och ställer ökade krav på 
kommunernas förmåga att anpassa sig till nya riktlinjer och arbetssätt. Det 
är inte ensamt ett ansvar för exempelvis individ- och familjenämnden. Det 
är ett kommungemensamt ansvar då nya socialtjänstlagen berör många 
förvaltningar. Rekommendationen är att kommunen skapar en 
kommungemensam arbetsgrupp med tjänstepersoner med mandat från 
olika förvaltningar. En sådan arbetsgrupp kan arbeta med att säkerställa att 
alla förvaltningar arbetar mot samma mål, skapa en plattform för 
kunskapsöverföring, undvika varierande tolkningar av lagen och samordna 
informationsinsatser. 
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Med anledning av detta vill jag ställa följande frågor till 
kommunstyrelsens ordförande: 
1. Avser kommunstyrelsen att initiera bildandet av en kommungemensam 

arbetsgrupp för implementeringen av den nya socialtjänstlagen? 
 

2. Hur planerar kommunstyrelsen att säkerställa att den nya lagen 
implementeras på ett rättssäkert och likvärdigt sätt i kommunens alla 
verksamheter? 

 
3. Kommer utbildningsinsatser och informationsspridning om den nya 

lagen att samordnas centralt för att underlätta en enhetlig tillämpning? 
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 
skriftliga svar: 
 
Svar på första frågan  
En kommungemensam arbetsgrupp håller på att etablerats, med deltagare 
från berörda förvaltningar såsom Stöd och omsorg, Äldreomsorg, 
Utbildning, Fritid, Kultur och Stadsledningskontoret. Arbetsgruppen 
kommer ledas av en processledare från stadsledningskontoret och har 
mandat att driva arbetet utifrån en helhetssyn. Fokus ligger på att 
identifiera och vidareutveckla befintliga arbetssätt som ligger i linje med 
lagens intentioner, snarare än att bygga nya strukturer.  
 
Svar på andra frågan 
Arbetet utgår från en gemensam läges- och behovsanalys som tas fram av 
arbetsgruppen under 2025. Denna analys blir ett verktyg för att identifiera 
utvecklingsområden, skapa samsyn och förslag till förändringar i styrning 
och uppföljning. Arbetsgruppen kommer även att föreslå en modell för 
systematisk uppföljning av genomförandet. Styrgrupp för arbetet är 
stadsdirektörens forum, vilket säkerställer ledningsförankring och 
rättssäker implementering. 
 
Svar på tredje frågan 
En viktig del i uppdraget är att planera och samordna lokala 
kompetenshöjande insatser inom kommunen, i samspel med nationella 
resurser. Det inkluderar att ta fram en modell för lokal kunskapsstyrning 
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som stödjer test och uppföljning av nya arbetssätt. Informationsspridning 
och utbildning kommer att organiseras på ett sätt som underlättar enhetlig 
tolkning och tillämpning inom hela organisationen. 
 
Sammanfattningsvis är omställningen till den nya socialtjänstlagen ett 
prioriterat och välorganiserat utvecklingsarbete i Umeå kommun, med ett 
tydligt uppdrag, en tvärsektoriell arbetsgrupp och ett fokus på 
kunskapsdelning, rättssäkerhet och förebyggande insatser.  
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§ 100 

 
Diarienr: KS-2025/00496 

Interpellation: Hur säkerställer Överförmyndar-
nämnden behovet av God man? Åsa Bäckström (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga interpellationen till sammanträdet 25 augusti 2025 då 
respondenten inte är närvarande vid ärendets behandling.  

Ärendebeskrivning 
Åsa Bäckström (V) har inkommit med en interpellation till 
överförmyndarnämndens ordförande.   
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§ 101 

 
Diarienr: KS-2025/00498 

Interpellation: Vilken beredskap finns för 
skolövergång för elever med npf? Anders Norqvist (L) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga interpellationen till sammanträdet 25 augusti 2025 då 
respondenten inte är närvarande vid ärendets behandling.  

Ärendebeskrivning 
Anders Norqvist (L) har inkommit med en interpellation till för- och 
grundskolenämndens ordförande. 
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§ 102 

 
Diarienr: KS-2025/00499 

Interpellation: Alla ska kunna bada – även i Umeå; 
Hanna Lundin Jernberg (L) 

Beslut 
Efter ytterligare inlägg av Hanna Lundin Jernberg, Ari Leinonen, Greger 
Knutsson beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 
interpellationen. 

Ärendebeskrivning 
Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Hanna Lundin Jernberg (L) 
följande interpellation till fritidsnämndens ordförande. 
 
Alla ska kunna bada – även i Umeå 
Enligt Liberalerna är det oacceptabelt att rätten till sommarbad är 
förbehållen den som kan ta sig i och ur vattnet utan hjälpmedel. Förra 
sommaren blev ordförande i fritidsnämnden intervjuad i SVT angående att 
han 2019 sade att kommunen skulle ta tag i problemet med att det inte 
finns badplatser för rullstolsburna personer men att det fem år senare, det 
vill säga 2024, inte hade skett någon förbättring. 
 
En badramp kostar uppskattningsvis cirka 180 000 kronor – en liten 
kostnad i förhållande till den ökade livskvaliteten och tillgängligheten för 
personer med funktionsnedsättning. Umeå ska vara en kommun för alla, 
och detta bör också speglas i vår offentliga miljö. 
 
Med anledning av detta ställer jag följande frågor till fritidsnämndens 
ordförande: 
 
1. Vad har hänt sedan förra året, kommer det finnas någon badplats 

utomhus i sommar som är utrustad med hjälpmedel så att rullstolsburna 
personer kan bada? 
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2. Avser fritidsnämnden att prioritera utbyggnad av badramper på 
badplatser i olika delar i kommunen för att öka tillgängligheten? 

 
3. Har nämnden kartlagt vilka badplatser som saknar 

tillgänglighetsanpassning och där behovet av badramper är störst? 
 
4. Kan fritidsnämnden redogöra för kostnaden för att installera badramper 

på samtliga prioriterade badplatser i kommunen?  
 

Ari Leinonen (S), fritidsnämndens ordförande lämnar följande skriftliga 
svar: 
 
Tack Hanna för interpellationen. I år kommer alla lovlediga barn och 
ungdomar med Händer på lovet-kort kunna bada gratis på våra tre 
tempererade utebad hela sommaren. Den extra satsningen är möjlig tack 
vare medel från initiativet Umeå växer tryggt och säkert. 
 
Händer på lovet-kortet har under flera år gett barn i Umeå kommuns 
grundskolor gratis entré hela somrarna på de tempererade utebaden 
Obbolabadet och Vallabadet i Hörnefors. På Umelagun har kortet gett 
gratis entré under juni och augusti. I och med extra medel från satsningen 
Umeå växer tryggt och säkert kommer alla barn och unga med kortet 
kunna bada gratis på alla tre utebad hela sommaren, även i juli. 
 
Syftet med gratis lovaktiviteter är att barn oavsett ekonomisk eller social 
situation ska kunna hitta aktiviteter att göra tillsammans med kompisar och 
familj under skolornas lov. På samma sätt som att barn och unga inte ska 
behöva tacka nej på grund av familjens ekonomi, ska barn och unga inte 
behöva tacka nej på grund av brister utifrån tillgängligheten. Utifrån 
interpellantens frågor kommer följande svar:  
 
Svar på fråga 1 
Planen är att i år bygga en ramp på Nydalabadet. 
 
Svar på fråga 2 
I investeringsbudgeten för 2026–29 finns medel avsatta för att påbörja 
fortsatt översyn av ramper om 250 000 kr. Vidare har nämnden fått ökade 
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medel för reinvesteringar på 0,5 mnkr enligt utbytesplan till totalt 9,9 mnkr 
per år.  
 
Svar på fråga 3 
De mest välbesökta baden är EU-bad och har därmed en högre klassning. 
Ett fåtal badplatser har någon form av tillgänglighetsanpassning.  
 
Svar på fråga 4 
Kostnaden har inte analyserats i detalj, men i runda slängar rör det sig en 
investering på en miljon för de fem prioriterade badplatserna.   
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§ 103 

 
Diarienr: KS-2025/00500 

Interpellation: Hur stärker vi Umeås 
attraktionskraft i konkurrensen om framtidens 
arbetskraft? Anders Sellström (KD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att på grund av tidsbrist bordlägga interpellationen till sammanträdet 25 
augusti 2025. 

Ärendebeskrivning 
Anders Sellström (KD) har inkommit med en interpellation till 
kommunstyrelsens ordförande. 
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§ 104 

 
Diarienr: KS-2025/00501 

Interpellation: Avgift på över tusen kronor för en 
enkel miljöfråga – rimligt? Fredrik Rönn (C) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att på grund av tidsbrist bordlägga interpellationen till sammanträdet 25 
augusti 2025. 

Ärendebeskrivning 
Fredrik Rönn (C) har inkommit med en interpellation till miljö- och 
hälsoskyddsnämndens ordförande. 
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§ 105 

 
Diarienr: KS-2025/00502 

Interpellation: Är Vakins avverkningar på 
Kullaheden förenligt med Umeå kommuns 
miljömål? Ellen Ström (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att på grund av tidsbrist bordlägga interpellationen till sammanträdet 25 
augusti 2025. 

Ärendebeskrivning 
Ellen Ström (V) har inkommit med en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande.  
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§ 106 

 
Diarienr: KS-2025/00503 

Interpellation: Omfattande viten mot Umeå 
Kommun för bristande verkställighet av beslut 
enligt LSS; Igor Hell (M) och Alireza Mosahafi (M) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att på grund av tidsbrist bordlägga interpellationen till sammanträdet 25 
augusti 2025. 

Ärendebeskrivning 
Igor Hell (M) och Alireza Mosahafi (M)  har inkommit med en 
interpellation till individ- och familjenämndens ordförande.  
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§ 107 

 
Diarienr: KS-2025/00341 

Byte av upphandlingsmodell från LOV till LOU för 
hemtjänst 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att återremittera ärendet (minoritetsåterremiss) med syftet att 
komplettera beslutsunderlagen utifrån följande riktlinjer: 
1. att en beskrivning tas fram om hur ett nytt system för hemtjänsten i 

Umeå baserat på LOU ska utformas inklusive en tydlig specifikation av 
hur kravställning, avtalsvillkor och uppföljning skulle utformas under 
ett LOU-system jämfört med nuvarande LOV-system 

2. att synpunkter inhämtas från berörda anhörigorganisationer samt 
kommunens pensionärsråd och funktionshinderråd 

3. att synpunkter inhämtas från de privata utförare som idag utför 
hemtjänst inom ramen för LOV. 

Ärendebeskrivning 
Äldrenämnden och individ- och familjenämnden beslutade under våren 
2024 att ge äldreomsorgsförvaltningen och stöd- och omsorgsförvaltningen 
i uppdrag att studera riskerna för välfärdskriminalitet inom ramen för LOV-
avtalets konstruktion och jämföra detta med riskerna för välfärds-
kriminalitet inom ramen för LOU-upphandling, samt i detta genomföra en 
omvärldsanalys av andra jämförbara kommuner. Utredningen innehåller en 
omvärldsbevakning och sammanfattning av dialog med ett antal 
kommuner.  
 
En rättslig analys har gjorts av upphandlingsformerna med en 
sammanfattande bedömning att en övergång från LOV till LOU kan ge 
bättre möjligheter att öka transparens och rättssäkerhet i 
upphandlingsprocessen och underlätta ett förebyggande arbete för att 
försvåra arbetslivskriminalitet och organiserad brottslighet, men 
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brottsförebyggande åtgärder i form av kravställan, uppföljning och kontroll 
är kompatibla med både ett LOV– och ett LOU-förfarande. 
 
I samband med presentation av omvärldsanalys och juridisk analys av LOV 
och LOU ur ett välfärdskriminalitetsperspektiv beslutade äldrenämnden 
respektive individ- och familjenämnden att ge förvaltningarna i uppdrag att 
skriva fram ett ärende till kommunfullmäktige med förslag att övergå till 
LOU inom hemtjänsten.  
 
Respektive nämnd beslutade också att komplettera utredningen med 
Rådet för kommunala analysers (RKA) material och ekonomidata angående 
hemtjänst för Umeå och liknande kommuner, äldrenämndens respektive 
individ- och familjenämnden egna data gällande antal timmar och brukare 
fördelat på kommunal och extern hemtjänst samt en analys utifrån 
införandet av digitalisering och kvalitet inom hemsjukvården.  
Kompletteringen infogades som underlag för fortsatt beredningsprocess 
avseende förslag till förändrad upphandlingsform. 
 
Individ- och familjenämnden respektive äldrenämnden har mot 
ovanstående bakgrund föreslagit kommunfullmäktige att  
 

- att byta upphandlingsmodell från LOV till LOU för hemtjänst.  
 

- att göra nödvändiga justeringar i respektive nämnds reglemente så 
att ansvaret för upphandling av hemtjänst kvarstår hos respektive 
nämnd även med en ny upphandlingsform. 
 

Förslag till beslut (kommunstyrelsens förslag 2025-05-13) 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att byta upphandlingsmodell från LOV till LOU för hemtjänst.  
 
att göra nödvändiga justeringar i respektive nämnds reglemente så att 
ansvaret för upphandling av hemtjänst kvarstår hos respektive nämnd även 
med en ny upphandlingsform. 
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att ge nämnderna i uppdrag att utreda förutsättningarna för att övergå till 
en modell med ramtid inom hemtjänsten, samt att ta fram förslag på hur 
samplanering av hemtjänst på landsbygden kan utvecklas och i översynen 
se över fördelningsnycklarna för hemtjänst på landsbygd. 

Beslutsunderlag 
1. Utredning LOV/LOU - Omvärldsbevakning och rättslig analys utifrån ett 

välfärdskriminalitetsperspektiv 
2. Utredning LOV/LOU – komplettering avseende ekonomi, hemsjukvård 

och digitalisering 
3. Individ- och familjenämndens protokoll per 19 mars 2025 §57 (IFN-

2024/00173) 
4. Äldrenämndens protokoll per 27 mars 2025 §45 (ÄN-2024/00121) 

Beredningsansvariga 
Dan Gideonsson 
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag samt följande tillägg: 
Att ge nämnderna i uppdrag att utreda förutsättningarna för att övergå till 
en modell med ramtid inom hemtjänsten, samt att ta fram förslag på hur 
samplanering av hemtjänst på landsbygden kan utvecklas och i översynen 
se över fördelningsnycklarna för hemtjänst på landsbygd.  
 
Anders Ågren (M) och Mattias Larsson (C) – Avslag till tjänsteskrivelsens 
förslag.  
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsens förslag och Lindbergs (S) tillägg mot avslag till 
tjänsteskrivelsens förslag. Ordföranden finner att utskottet bifaller 
tjänsteskrivelsens förslag och Lindbergs (S) tillägg. 
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget avslagsyrkande. 
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Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Janet Ågren (S) och Bore Sköld (V) – Bifall till näringslivs- och 
arbetsutskottets förslag. 
 
Anders Ågren (M), Lars Forsgren (SD), Veronica Kerr (KD), Hanna Lundin 
Jernberg (L) och Mariam Salem (MP) – Avslag till näringslivs- och 
arbetsutskottets förslag. 
 
Mattias Larsson (C) – I första hand återremittera ärendet med uppdrag till 
förvaltningen att utreda hur driftentreprenader, enligt lagen om offentlig 
upphandling (LOU), skulle kunna införas inom ett tjänsteområde där ett 
valfrihetssystem enligt lagen om valfrihetssystem (LOV) redan tillämpas, 
samt hur dessa system praktiskt kan samexistera i Umeå kommun. I andra 
hand avslag till näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 
finner att ärendet ska avgöras idag. 
 
Bifall mot avslag till näringslivs- och arbetsutskottets förslag. Ordföranden 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och 
arbetsutskottets förslag. 
 
Reservation 
Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget avslagsyrkande. 
 
Veronica Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande. 
 
Hanna Lundin Jernberg (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande. 
 
Mariam Salem (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande. 
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Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Anders Ågren, Veronica Kerr, Bore Sköld, 
Janet Ågren, Maria Lindvall, Davis Kaza, Hanna Lundin Jernberg, Arvid 
Lundberg, Lars Nilsson, Patrik Brännberg, Elmer Eriksson, Mattias Larsson, 
Philip Westin, Anders Sellström, Mariam Salem, Mehrana Bassami, Carin 
Nilsson, Åsa Bäckström, Andreas Lundgren, Tomas Wennström, Lotta 
Holmberg, Jan-Olov Carlsson, Maja Westling Palmberg, Ellen Ström, Mikael 
Thyni, Emma Vigren, Lars Forsgren, Helena Smith, Liv Olsson Zetterberg, 
Lars Brännström och Robert Axebro.  
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S), Bore Sköld (V), Janet Ågren (S), Mehrana Bassami (S), 
Carin Nilsson (S), Åsa Bäckström (V), Andreas Lundgren (S), Tomas 
Wennström (S), Jan-Olov Carlsson (V), Ellen Ström (V), Emma Vigren (S), 
Helena Smith (S) och Liv Olsson Zetterberg (V) – Bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Anders Ågren (M), Veronica Kerr (KD), Maria Lindvall (-) (L), Hanna Lundin 
Jernberg (L), Arvid Lundberg (MP), Lars Nilsson (SD), Elmer Eriksson (M), 
Anders Sellström (KD), Mariam Salem (MP), Mikael Thyni (M), Mattias 
Larsson (C), Maja Westling Palmberg (C) och Robert Axebro (C) – Avslag 
till kommunstyrelsens förslag. 
 
Davis Kaza (AP), Patrik Brännberg (AP) med instämmande av Anders 
Ågren (M), Elmer Eriksson (M), Veronica Kerr (KD), Lars Forsgren (SD), 
Hanna Lundin Jernberg (L) och Maria Lindvall (-) (L) – Återremiss med 
syftet att komplettera beslutsunderlagen utifrån följande riktlinjer: 
 
1. att en beskrivning tas fram om hur ett nytt system för hemtjänsten i 

Umeå baserat på LOU ska utformas inklusive en tydlig specifikation av 
hur kravställning, avtalsvillkor och uppföljning skulle utformas under ett 
LOU-system jämfört med nuvarande LOV-system 

 
2. att synpunkter inhämtas från berörda anhörigorganisationer samt 

kommunens pensionärsråd och funktionshinderråd 
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3. att synpunkter inhämtas från de privata utförare som idag utför 
hemtjänst inom ramen för LOV. 

 
Mattias Larsson (C), Maja Westling Palmberg (C) och Robert Axebro (C) – I 
första hand återremittera ärendet med uppdrag till förvaltningen att 
utreda hur driftentreprenader, enligt lagen om offentlig upphandling 
(LOU), skulle kunna införas inom ett tjänsteområde där ett valfrihetssystem 
enligt lagen om valfrihetssystem (LOV) redan tillämpas, samt hur dessa 
system praktiskt kan samexistera i Umeå kommun. I andra hand avslag till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Lars Brännström (MP) – Återremiss för att klargöra hur systemet kommer 
att utformas. I andra avslag till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ordföranden prövar samtliga tre återremissyrkanden var för sig. 
 
Bifall mot avslag till återremiss från Arbetarpartiet m.fl. Ordföranden finner 
att kommunfullmäktige beslutar att avslå återremissen. Votering begärs. 
 
Voteringsproposition 
Ja-röst för avslag till återremissen (ärendet avgörs idag). 
Nej-röst för bifall till återremissen. 
 
Omröstningsresultat 
Med 36 ja-röster, 27 nej-röster och 1 som avstår från att rösta och 1 
frånvarande beslutar kommunfullmäktige att bifalla återremissen 
(minoritetsåterremiss).   Voteringslista 1 
 
Bifall mot avslag till återremiss från Centerpartiet. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige avslår återremissyrkandet. Votering begärs. 
 
Voteringsproposition 
Ja-röst för att avslå återremissen. 
Nej-röst för att bifalla återremissen. 
 
Omröstningsresultat 
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Med 42 ja-röster, 5 nej-röster, 15 som avstår från att rösta och tre 
frånvarande beslutar kommunfullmäktige att avslå återremissyrkandet. 
    Voteringslista 2 
 
Bifall mot avslag till återremiss från Lars Brännström (MP). Ordförande 
finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå återremissyrkandet. 

Beslutet ska skickas till 
Individ- och familjenämnden 
Äldrenämnden   
 
 
 
  



Voteringslista 1 
 
Byte av upphandlingsmodell från LOV till LOU för 
hemtjänst.  
 
Resultat 
 Ja 36 
 Nej 27 
 Avstår 1 
 Ej röstat 1 

 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) Ja 

3 Jan-Olov Carlsson (V) Ja 

4 Hans Lindberg (S) Ja 

6 Janet Ågren (S) Ja 

10 Arvid Lundberg (MP) Ja 

11 Bore Sköld (V) Ja 

12 Mikael Berglund (S) Ja 

14 Christina Bernhardsson (S) Ja 

18 Peter Vigren (S) Ja 

19 Rebecca Sellstedt (V) Ja 

22 Moa Brydsten (S) Ja 

24 Tomas Wennström (S) Ja 

25 Carin Nilsson (S) Ja 

28 Ellen Ström (V) Ja 

29 Andreas Lundgren (S) Ja 

32 Helena Smith (S) Ja 

33 Daniell Andersson (V) Ja 

34 Håkan Johansson (S) Ja 

36 Anneli Andersson (S) Ja 

38 Mariam Salem (MP) Ja 

41 Åsa Bäckström (V) Ja 

42 Rebecka Jakobsson (S) Ja 

47 Lena Karlsson Engman (S) Ja 

48 Jan Lundberg (S) Ja 

50 Liv Olsson Zetterberg (V) Ja 

51 Ali Yasin Dahir (S) Ja 

52 Anders Hägglund (S) Ja 

57 Lennart Arvidsson (V) Ja 

59 Gunnar Dahlberg (S) Ja 

61 Beatrice Årebrand (S) Ja 

62 Linda Lotare (V) Ja 

63 Mehrana Bassami (S) Ja 



64 Emma Vigren (S) Ja 

202 Pär Berglund (S) Ja 

203 Birgitta Jonsson (S) Ja 

229 Philip Westin (MP) Ja 

2 Alireza Mosahafi (M) Nej 

5 Anders Ågren (M) Nej 

8 Mattias Larsson (C) Nej 

9 Lars Forsgren (SD) Nej 

13 Kjerstin Widman (M) Nej 

15 Maria Lindvall (-)(L) Nej 

16 Davis Kaza (AP) Nej 

17 Veronica Kerr (KD) Nej 

20 Maja Westling Palmberg (C) Nej 

21 Igor Hell (M) Nej 

23 Lars Nilsson (SD) Nej 

26 Elmer Eriksson (M) Nej 

31 Anna-Karin Sjölander (C) Nej 

35 Madelene Nord (M) Nej 

40 Anders Norqvist (L) Nej 

44 Patrik Brännberg (AP) Nej 

45 Anders Sellström (KD) Nej 

46 Fredrik Rönn (C) Nej 

49 Lena Andersson (M) Nej 

53 Stefan Nordström (M) Nej 

54 Mikael Tjäder (SD) Nej 

58 Robert Axebro (C) Nej 

60 Greger Knutsson (M) Nej 

65 Hanna Lundin Jernberg (L) Nej 

213 Lotta Holmberg (M) Nej 

214 Mikael Thyni (M) Nej 

215 Åsa Ågren Wikström (M) Nej 

37 Maria Nilsson (SD) Avstår 

55 Lars Brännström (MP) Ej röstat 
  



Voteringslista 2 
 
Byte av upphandlingsmodell från LOV till LOU för hemtjänst 
 
Resultat 
 Ja 42 
 Nej 5 
 Avstår 15 
 Ej röstat 3 

 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) Ja 

3 Jan-Olov Carlsson (V) Ja 

4 Hans Lindberg (S) Ja 

6 Janet Ågren (S) Ja 

10 Arvid Lundberg (MP) Ja 

11 Bore Sköld (V) Ja 

12 Mikael Berglund (S) Ja 

14 Christina Bernhardsson (S) Ja 

18 Peter Vigren (S) Ja 

19 Rebecca Sellstedt (V) Ja 

21 Igor Hell (M) Ja 

22 Moa Brydsten (S) Ja 

23 Lars Nilsson (SD) Ja 

24 Tomas Wennström (S) Ja 

25 Carin Nilsson (S) Ja 

28 Ellen Ström (V) Ja 

29 Andreas Lundgren (S) Ja 

32 Helena Smith (S) Ja 

33 Daniell Andersson (V) Ja 

34 Håkan Johansson (S) Ja 

36 Anneli Andersson (S) Ja 

37 Maria Nilsson (SD) Ja 

38 Mariam Salem (MP) Ja 

40 Anders Norqvist (L) Ja 

41 Åsa Bäckström (V) Ja 

42 Rebecka Jakobsson (S) Ja 

47 Lena Karlsson Engman (S) Ja 

48 Jan Lundberg (S) Ja 

50 Liv Olsson Zetterberg (V) Ja 

51 Ali Yasin Dahir (S) Ja 

52 Anders Hägglund (S) Ja 

53 Stefan Nordström (M) Ja 

57 Lennart Arvidsson (V) Ja 



59 Gunnar Dahlberg (S) Ja 

61 Beatrice Årebrand (S) Ja 

62 Linda Lotare (V) Ja 

63 Mehrana Bassami (S) Ja 

64 Emma Vigren (S) Ja 

65 Hanna Lundin Jernberg (L) Ja 

202 Pär Berglund (S) Ja 

203 Birgitta Jonsson (S) Ja 

229 Philip Westin (MP) Ja 

8 Mattias Larsson (C) Nej 

20 Maja Westling Palmberg (C) Nej 

31 Anna-Karin Sjölander (C) Nej 

46 Fredrik Rönn (C) Nej 

58 Robert Axebro (C) Nej 

2 Alireza Mosahafi (M) Avstår 

5 Anders Ågren (M) Avstår 

9 Lars Forsgren (SD) Avstår 

13 Kjerstin Widman (M) Avstår 

15 Maria Lindvall (-)(L) Avstår 

16 Davis Kaza (AP) Avstår 

17 Veronica Kerr (KD) Avstår 

35 Madelene Nord (M) Avstår 

44 Patrik Brännberg (AP) Avstår 

45 Anders Sellström (KD) Avstår 

49 Lena Andersson (M) Avstår 

60 Greger Knutsson (M) Avstår 

213 Lotta Holmberg (M) Avstår 

214 Mikael Thyni (M) Avstår 

215 Åsa Ågren Wikström (M) Avstår 

26 Elmer Eriksson (M) Ej röstat 

54 Mikael Tjäder (SD) Ej röstat 

55 Lars Brännström (MP) Ej röstat 
  



Sida 44 av 71 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2025-05-26 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 108 

 
Diarienr: KS-2019/01020 

Exploateringsavtal Klubben 3:1 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna exploateringsavtal med OBOS Mark AB gällande Klubben 
3:1 enligt bilaga. 

Ärendebeskrivning 
En ny detaljplan för del av fastigheten Klubben 3:1 i Yttersjö, Umeå 
kommun (BN-2018/00921) har tagits fram och ska upp för antagande i 
kommunfullmäktige. Syftet med detaljplanen är att inom området skapa 
planmässiga förutsättningar för bebyggelse i form av småhus, förskola och 
erforderlig infrastruktur. Detaljplanen är framtagen av en privat exploatör 
och det är enskilt huvudmannaskap för allmän plats inom detaljplanen. 
  
Exploateringsavtalet är tecknat för att reglera genomförandet av 
detaljplanen. Exploateringsavtalet innebär i stora drag att exploatören åtar 
sig att bygga ut lokalgata med tillhörande gatubelysning samt anordningar 
för gatans avvattning samt säkerställa dagvattenhantering inom 
exploateringsområdet. Gemensamhetsanläggning/-ar och 
samfällighetsförening ska bildas för anläggningarnas förvaltning. 
Exploatören ansvarar för att ansöka om och bekosta erforderliga 
förrättningar som behövs för att genomföra detaljplanen.  
 
Mark och exploatering har inhämtat en säkerhet från exploatören som 
motsvarar kommunens beräknade självkostnad för att bygga ut 
anläggningarna i det fall exploatören inte skulle fullgöra sina åtagande av 
någon anledning.  
 
Eftersom jordbruksmark och mark som i fördjupningen för Yttersjö är 
utpekad som rekreationsändamål berörs av planerad exploatering ska 
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detaljplanen upp för antagande i kommunfullmäktige. Detta innebär att 
exploateringsavtalet också ska beslutas i kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 
Exploateringsavtal med OBOS Mark AB gällande del av Klubben 3:1 med 
tillhörande bilagor. 

Beredningsansvariga 
Anna Löfqvist, Mark och exploatering 
 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 
 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Janet Ågren, Lena Andersson och Davis Kaza 
 
Yrkanden 
Janet Ågren (S) och Lena Andersson (M) – Bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Anna Löfqvist, Mark och exploatering 
Sara Israelsson, Detaljplanering   
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§ 109 

 
Diarienr: KS-2025/00422 

Antagande: Detaljplan för Klubben 3:1 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta detaljplanen för del av fastigheten Klubben 3:1 enligt 5 kap. 27 § 
plan- och bygglagen (2010:900). 
 
att utöka verksamhetsområdet för vatten och spillvatten till att omfatta 
planområdet. 
 
Reservation 
Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet att anta 
detaljplanen för Klubben 3:1 då detaljplanen går emot översiktsplanen 
samt på grund av risken för påverkan på den närliggande våtmarken. 

Ärendebeskrivning 
Syftet med detaljplanen är att skapa planmässiga förutsättningar för 
bostäder och skola samt ett ändamålsenligt vägnät som samspelar med 
omgivande bebyggelsestruktur. Syftet är även att skydda intilliggande 
våtmarks naturvärde och säkerställa en god trafikmiljö. Arbetet med att 
upprätta detaljplanen påbörjades av Umeå kommun, Fysisk planering 
2019-04-24.  
 
Detaljplanen möjliggör för utbyggnad av bostäder och skola intill 
Klubbenområdet vid väg 512 i Yttersjö. Planen innebär att det blir möjligt 
att bygga 31 friliggande enbostadshus samt en skola. I det fallet att en 
skola inte byggs kan totalt 36 enbostadshus uppföras. Byggnader ska 
utformas i trä och tak ska vara av sadeltak med centrerad nock. 
Fastighetsstorlek regleras till 1300 -1400 kvm för enbostadshus och 
byggnadsarean till 200 kvm inklusive komplementbyggnad om högst 80 
kvm. Regleringarna grundar sig i omkringliggande bebyggelses karaktär.  
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Området är beläget i närheten av våtmark och därav är det av särskild vikt 
att dagvatten omhändertas så att våtmarken inte påverkas negativt. En del 
av planområdet utgör även jordbruksmark.  
 
Huvudmannaskapet för allmän plats är enskilt.  

Samråd/Granskning 
Länsstyrelsen, lantmäterimyndigheten, berörda sakägare, kommunala och 
statliga instanser har haft möjlighet att framföra synpunkter på förslaget. 
Planen har varit föremål för samråd under tiden 2020-12-02 – 2021-01-08 
och granskning under tiden 2023-10-04 – 2023-10-25.  
 
Av de synpunkter som har inkommit under granskningstiden har ett 
granskningsutlåtande upprättats av Umeå kommun, Detaljplanering. Av 
utlåtandet framgår bl.a. att planbeskrivningen revideras avseende 
miljökvalitetsnorm för vatten och skrivelser om verksamhetsområde för 
vatten och spillvatten. Av utlåtandet framgår att planbeskrivningen 
kompletteras avseende gällande detaljplaner inom planområdet, 
gemensamhetsanläggningar och beskrivning av investeringskostnader för 
utbyggnad av VA-nätet.  
 
Umeå kommun, Detaljplanering gör bedömningen utifrån omfattningen av 
genomförda revideringar efter granskningsskedet att förnyad granskning 
inte behöver ske.  
 
Antagande av detaljplanen överlämnas till kommunfullmäktige med 
anledning av att verksamhetsområdet för vatten och spillvatten utökas till 
att omfatta planområdet. Befintliga fastigheter i direkt anslutning till 
planområdet ska möjliggöras anslutning till det nya ledningsnätet. 

Kvarstående synpunkter 
De som har kvarstående synpunkter kommer att få underrättelse om 
beslutet tillsammans med besvärshänvisning.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2025-04-24. 
Byggnadsnämndens beslut om godkännande, BN § 83. 
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Antagandehandlingar 

 Plankarta daterad november 2023 
 Planbeskrivning daterad november 2023 

 
Utredningar och underlag 

 Granskningsutlåtande daterat november 2023 
 Samrådsredogörelse oktober 2023 
 Geoteknik, MUR inkl. bilagor oktober 2018 
 Kompletterande sticksondering juni 2019 
 Bullerutredning inkl. bilagor juni 2019 
 Dagvattenutredning april 2019, rev. november 2020 
 Naturvärdesinventering juni 2019 
 Hydrologisk bedömning november 2019 
 Geohydrologisk utredning juni 2020, rev. A november 2021, rev. B 

maj 2023 
 Studie för jordbruksmark november 2020, rev. september 2023 
 Trafikutredning december 2021 
 Tomtutredning förskola mars 2022 
 VA-utredning inkl. bilagor april 2022, rev. A november 2022, rev. B 

januari 2021 

Beredningsansvariga 
Sara Israelsson, planarkitekt 
Clara Ganslandt, planchef  
 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 
 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Mikael Berglund, Davis Kaza, Maria Nilsson, Robert 
Axebro, Lena Andersson och Ellen Ström. 
 
Yrkanden 
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Mikael Berglund (S), Maria Nilsson (SD), Robert Axebro (C), Lena 
Andersson (M) och Ellen Ström (V) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Davis Kaza (AP) – Avslag till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
 
Reservation 
Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet att anta 
detaljplanen för Klubben 3:1 då detaljplanen går emot översiktsplanen 
samt på grund av risken för påverkan på den närliggande våtmarken. 
 
Kommunfullmäktiges beslut ska skickas till 
detaljplanering@umea.se 
Detaljplanering expedierar därefter beslutet till 

 Sökande 
 De med kvarstående synpunkter 
 Länsstyrelsen 
 VAKIN 
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§ 110 

 
Diarienr: KS-2025/00398 

Genomförandeavtal för del av Baggböle 1:17 och 
Baggböle 2:23 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att uppdra till Mark och exploatering att teckna genomförandeavtal med 
Obos Mark AB avseende del av fastigheterna Baggböle 1:17 och Baggböle 
2:23, i enlighet med bilaga.  

Ärendebeskrivning 
Obos Mark AB har markanvisning på del av kommunens fastighet Baggböle 
1:17 och har tecknat köpeavtal på del av den privata fastigheten Baggböle 
2:23. Ett detaljplaneförslag för området har upprättats (BN-2017/01706) 
och ska upp för antagande i kommunfullmäktige. Syftet med detaljplanen 
är att, med hänsyn till omkringliggande landskapsbild, bebyggelse och 
gårdsstrukturer, skapa planmässiga förutsättningar för bostäder genom att 
möjliggöra för avstyckning av högst 19 tomter för villabebyggelse. Syftet är 
också att värna riksintresset för kulturmiljövård såväl som naturvärden på 
platsen, och anpassa tillkommande bebyggelse till dessa värden. Planen 
medger utöver nämnda villatomter även en lokalgata samt mindre 
naturområden och ett e-område avsett för en nätstation. Allmän platsmark 
planläggs med enskilt huvudmannaskap. 
 
Genomförandeavtalet tecknas för att reglera genomförandet av 
detaljplanen. Genomförandeavtalet innebär att exploatören ansvarar för 
och bekostar projektering och utbyggnad av allmän platsmark. Exploatören 
ansvarar även för samordning med ledningsägare och ska ansöka om och 
bekosta all fastighetsbildning som krävs. 
 
Köpeavtal för del av Baggböle 1:17 utgör bilaga till genomförandeavtalet.  
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Närmare villkor i genomförandeavtalet framgår av bilaga. 

Beslutsunderlag 
 Översiktskarta  
 Genomförandeavtal med bilagor 

Beredningsansvariga 
Helen Nilsson, Sandrine Enbuska Rivoire  
 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 
 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Janet Ågren och Lena Andersson. 
 
Yrkanden 
Janet Ågren (S) och Lena Andersson (M) – Bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Sandrine Enbuska Rivoire   
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§ 111 

 
Diarienr: KS-2019/00557 

Antagande: Detaljplan för del av Baggböle 1:17 och 
2:23 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta detaljplanen för del av Baggböle 1:17 och 2:23 enligt 5 kap. 27 § 
plan- och bygglagen (2010:900).  
 
att utöka verksamhetsområdet för vatten och spillvatten till att omfatta 
hela planområdet.  
 
Reservation 
Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet att anta 
detaljplanen för Baggböle 1:17 och 2:23 då detaljplanen går emot 
översiktsplanen. Kommunen gör för ofta avsteg från översiktsplanen. 

Ärendebeskrivning 
Syftet med detaljplanen är att, med hänsyn till omkringliggande 
landskapsbild, bebyggelse och gårdsstrukturer, skapa planmässiga 
förutsättningar för bostäder genom att möjliggöra för avstyckning av 
maximalt 19 fastigheter. Syftet är också att värna riksintresset för 
kulturmiljövård såväl som naturvärden på platsen, och anpassa 
tillkommande bebyggelse till dessa värden. 
 
Arbetet med att upprätta detaljplanen påbörjades av Umeå kommun, 
Detaljplanering den 15 november 2017 för del av Baggböle 1:17, samt den 
14 november 2018 för del av Baggböle 2:23. 
 
Detaljplanen har i ett tidigare skede (2018–2020) genomgått hela 
detaljplaneprocessen från samråd till antagande där den handlagts med ett 
så kallat standardförfarande. Beslutet att anta detaljplanen upphävdes av 
mark- och miljödomstolen varför det krävdes omtag i delar av 
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detaljplaneprocessen för att kunna handläggas med ett så kallat utökat 
förfarande. Detta innebär att detaljplanen nu har genomgått ett förnyat 
samråd och efterföljande förnyad granskning inför antagandet. 
Detaljplanen utgör samma ärende som tidigare varför det även finns en 
samrådsredogörelse och ett granskningsutlåtande från föregående 
planprocess. 
 
Planområdet ligger inom gällande översiktsplan Umeå kommun – 
Fördjupning för älvslandskapet (antagen av kommunfullmäktige 2012, 
aktualitetsförklarad 2016). Området ligger inom översiktsplanens utpekade 
tillväxtstråk, och omfattas också av gällande områdesbestämmelse för 
Baggböle och Kåddis byar (2480K-P95/5), vilken anger att området inte är 
lämpligt för ny bebyggelse utifrån områdets kultur- och naturvärden såväl 
som utifrån rådande landskapsbild. Vidare anger översiktsplanen att ny 
bebyggelse ska uppföras i enlighet med gällande områdesbestämmelse, 
vilket innebär att detaljplanen i detta avseende inte är förenlig med 
översiktsplanens intentioner. Planområdet ligger också inom riksintresse 
för kulturmiljövård. Då planområdet ligger inom utpekat 
riksintresseområde för kulturmiljö samt anses innebär en förändrad 
planeringsinriktning i jämförelse med gällande områdesbestämmelse anses 
detaljplanen utgöra ett betydande intresse för allmänheten och handläggs 
med ett utökat förfarande.  
 
I samband med antagande i kommunfullmäktige ska även beslut om att 
utöka verksamhetsområde för vatten och spillvatten tas. 
Verksamhetsområdet behöver utökas för att Vakin ska bygga ut befintligt 
vatten- och avloppsnät till att omfatta planområdet. 
Verksamhetsområdet bedöms lämpligt att utöka, eftersom angränsande 
bostadsområde ligger inom VO för vatten och spillvatten samt då det i 
Utvecklingsstrategi för vatten och avlopp i Umeå kommun föreslås att VO 
ska utökas för tillkommande bebyggelse i anslutning till 
verksamhetsområdet. Planområdet kan anslutas med självfall till befintligt 
huvudstråk cirka 200 meter söder om Sockenvägen. Planområdets 
anslutning mot detta huvudstråk förutsätter att ledningarna korsar 
Sockenvägen (samfällighet S:2) och vidare genom befintlig skogsmark söder 
om Sockenvägen (del av fastighet Baggböle 1:17). 
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Samråd och granskning 
Länsstyrelsen, lantmäterimyndigheten, berörda sakägare, kommunala och 
statliga instanser har haft möjlighet att framföra synpunkter på förslaget. 
 
Planen har varit föremål för samråd under tiden 2 juli–30 augusti 2019 
samt granskning under tiden 3–19 september 2020 samt förnyat samråd 
under tiden 2023-05-17 till 2023-06-07 och förnyad granskning under tiden 
2023-11-23 till 2023-12-14. 
 
Av de synpunkter som har inkommit under samråds- och granskningstiden 
har en samrådsredogörelse och ett granskningsutlåtande upprättats av 
Umeå kommun, Detaljplanering. Av dessa framgår bl.a. att närboende 
anser att planförslaget inte är anpassat till kringliggande 
bebyggelsestruktur och kulturmiljö, att naturmark tas i anspråk och att 
detaljplanen kommer att generera ökad trafik inom planområdet såväl som 
längs med Sockenvägen. En återkommande synpunkt från närboende har 
också varit att möjligheten till gång- och cykelväg samt kollektivtrafiken 
måste förbättras inom Baggböle/Kåddis. 
 
Efter samrådet och granskningen kompletterades plankartan med fler 
utformningsbestämmelser för anpassning till omgivningen.  
 
Umeå kommun, Detaljplanering gör bedömningen utifrån omfattningen av 
genomförda revideringar efter granskningsskedet att förnyad granskning 
inte behöver ske.  

Kvarstående synpunkter 
Sakägare som har kvarstående synpunkter kommer att få underrättelse om 
beslutet tillsammans med besvärshänvisning. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2025-04-24 
Byggnadsnämndens beslut om godkännande, BN § 81. 
 
Antagandehandlingar 

 Plankarta daterad mars 2025 
 Planbeskrivning daterad mars 2025 
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Övriga handlingar 
 Samrådsredogörelse daterad augusti 2020  
 Granskningsutlåtande daterat oktober 2020 
 Samrådsredogörelse förnyat samråd, daterad november 2023 
 Granskningsutlåtande förnyad granskning, daterad januari 2024 

Beredningsansvarig 
Clara Ganslandt, planchef  

Föredragande 
Harry Bertilsson, tillförordnad planchef 

Beslutet med handlingar ska skickas till 
Kommunfullmäktige, Umeå kommun 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 
 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Mikael Berglund, Patrik Brännberg och Lena Andersson 
 
Yrkanden 
Mikael Berglund (S) och Lena Andersson (M) – Bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Patrik Brännberg (AP) – Avslag till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
 
Reservation 
Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet att anta 
detaljplanen för Baggböle 1:17 och 2:23 då detaljplanen går emot 
översiktsplanen. Kommunen gör för ofta avsteg från översiktsplanen. 
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Kommunfullmäktiges beslut ska skickas till 
Detaljplanering, detaljplanering@umea.se 

Detaljplanering expedierar därefter beslutet till 
 Sökande 
 De med kvarstående synpunkter 
 Länsstyrelsen 
 VAKIN   
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§ 112 

 
Diarienr: KS-2023/00533 

Nya föreskrifter för avfallshantering i Umeå 
kommun - Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta föreskrifter för avfallshantering i Umeå kommun. 

Ärendebeskrivning 
Regeringen har beslutat om nya regler som gör det enklare för hushåll och 
verksamheter att sortera sitt förpackningsavfall. Det nya systemet innebär 
nya roller för kommuner och producenter.  
Enklare insamling och sortering av förpackningar för hushåll och 
verksamheter gör att producenterna kan återvinna mer avfall, och bidrar i 
sin tur till en mer resurseffektiv hantering av avfall. Det bidrar också till den 
gröna omställningen eftersom behovet av nya råvaror blir mindre och gör 
att koldioxidutsläppen minskar. 
 
Umeå kommuns gällande föreskrift för avfallshantering behöver därför 
uppdateras enligt ny lagstiftning. De stora förändringarna är bland annat: 
 
• Ny definition av kommunalt avfall och avfall under kommunalt ansvar 
• Uppdaterade definitioner och skrivningar 
• Ny utformning av bilaga 1 som redovisar avfallsslag och dess hantering. 
 
En sammanfattning av ändringar framgår i samrådsredogörelsen. 
 
Förslaget har varit på samråd och inkomna synpunkter har sammanställts 
och kommenterats i samrådsredogörelsen. Föreskriften har beretts av 
kompetenser från Vakin, Miljö- och hälsoskydd, Fastighet, Strategisk 
utveckling och chefsjurist.  
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Beslutsunderlag 
Samrådsredogörelse 
Föreskrifter för avfallshantering i Umeå kommun 

Beredningsansvariga 
Helena Johansson, Vakin 
William Jonsson, MHS 
Nina Stenbacka, MHS 
Maria Sandström, Fastighet 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 
 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Janet Ågren och Mikael Thyni. 
 
Yrkanden 
Janet Ågren (S) och Mikael Thyni (M) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Strategisk utveckling   
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§ 113 

 
Diarienr: KS-2022/00313 

Utvidgning av verksamhetsområde för vatten och 
spillvatten – uppsamlingsärende 2025 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att utvidga verksamhetsområden för vatten och/eller spillvatten för 
fastigheterna listade under berörda fastigheter.  
 
att revidera verksamhetsområdet för vatten och spillvatten inom 
detaljplanelagda bebyggelseområden i Umeå kommun, enligt karta i bilaga 2.  

Ärendebeskrivning 
Bakgrund 
Umeå kommuns VA-grupp sammanträder regelbundet och bereder 
aktuella exploateringsärenden vilka utgörs av förhandsbesked, 
Nybyggnadskartor eller anslutning till redan befintligt bebyggd fastighet 
som har för avsikt att nyttja allmänna vattentjänster. VA-gruppen består av 
representanter från Miljö- och hälsoskydd, Fysisk planering/Detaljplanering 
och Vakin. VA-gruppen utreder om fastigheten i fråga har rätt att nyttja 
allmänna vattentjänster och föreslår om behov anses föreligga att 
fastigheten eller delar av fastigheten införlivas i verksamhetsområde för 
vatten och/eller spillvatten. Behandlade ärenden är inkomna under 2023 
och 2024. Att vissa av ärendena är daterade 2021 beror på att 
anslutningsprocessen fortfarande pågår, fastigheterna har blivit avstyckade 
men bostäderna är inte färdigställda. 
 
Förutom uppsamlingsärendet har Övergripande planering och 
Detaljplanering uppmärksammat ett behov av att revidera det befintliga 
verksamhetsområdet för vatten och spillvatten för den befintliga bebyggda 
miljön.  
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I dagsläget är verksamhetsområdet baserat på anslutna fastigheter där 
varje enskild fastighet har utgjort en egen yta för verksamhetsområde. 
Detta har inneburit att en del detaljplaner som i normalfallet antas i 
Byggnadsnämnden har behövt beslutas av Kommunfullmäktige för att det 
enligt lag endast är Kommunfullmäktige som får besluta om 
verksamhetsområde. Behovet av revidering av verksamhetsområdena 
inom befintliga miljöer uppmärksammades under arbetet med ny 
detaljplan för Hedlundaskolan. 
 
Arbetet har avgränsats till detaljplanelagda bebyggelseområden kring de 
större tätorterna i Umeå kommun. I de mindre byarna är bebyggelsen på 
många håll glesare och frågan om utvidgning av verksamhetsområde 
behöver utredas i varje enskilt fall. Verksamhetsområdet i tätorterna har 
slagits ihop till större sammanhängande bebyggelseområden.  
 
Bedömning  
Om en fastighet med tilltänkt eller befintlig bebyggelse uppfyller rekvisiten 
för rätten till allmän vatten- och spillvattenförsörjning föreslår VA-gruppen 
att verksamhetsområde för de aktuella vattentjänsterna ska utvidgas för 
fastigheten i fråga. Bedömningen utgår från Lagen om allmänna 
vattentjänster samt grundar sig i Umeå kommuns policydokument och en 
samhällsekonomisk analys. Se Bilaga 1 VA-Gruppens förslag till beslut för 
utvidgande av VO för VA 2025 för varje enskild bedömning. 
 
Revideringen av verksamhetsområdena inom detaljplanerade 
bebyggelseområden i Umeå kommuns större tätorter innebär en förenkling 
av arbetssätt och att verksamhetsområden för VA bättre sammanfaller 
med beslutade detaljplaner. Se Bilaga 2 Verksamhetsområden Vatten och 
spillvatten Umeå kommun 2025 för kartor över de reviderade 
verksamhetsområdena. 
 
Berörda fastigheter utvidgning av verksamhetsområde 
Av de berörda fastigheterna är de flesta föremål för förhandsbesked och 
därmed tillkommande bebyggelse, ett gäller befintlig bebyggelse vilket 
framgår i ärendebeskrivningen i bilaga 1. Följande fastigheter eller delar av 
fastigheter föreslås efter beredande i VA-gruppen att införlivas i 
verksamhetsområde för vatten och/eller spillvatten: 
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Sävar 1:58 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Sävar 1:57 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Tavelsjö 29:12 f.d. Tavelsjö 29:1 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Tavelsjö 29:11 f.d. Tavelsjö 29:1 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Sörmjöle 2:190 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Innertavle 16:4 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Innertavle 16:5 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Degernäs 8:45 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Sörfors 9:35 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Överboda 8:36 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Källaren - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Stöcke 7:35 och Stöcke 7:36 f.d. Stöcke 7:19 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Innerkasamark 6:10 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Innertavle 14:27 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Innertavle 14:27 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Ivarsboda 1:47 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Klabböle 17:6 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Klabböle 17:5 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Stöcke 14:4 (9) - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Degernäs 36:4 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Degernäs 54:1 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Stöcke 12:36 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Stöcksjö 6:4, Stöcksjö 6:8, Stöcksjö 6:9 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Täfteå 4:15 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Tväråmark 11:1 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Stöck 12:36 (11) - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Flurkmark 1:10 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Hissjön 1:37 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Djäkneböle 14:5 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Djäkneböle 14:5 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Täfteå 2:11 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Täfteå 2:11 - Verksamhetsområde för spill och vatten. 
Skravelsjö 1:7 - Verksamhetsområde för endast vatten. 
Klabböle 17:5 och Klabböle 17:6 f.d. Klabböle 17:1 - Verksamhetsområde för spill 
och vatten. 
 
Följande fastigheter har fått ett negativt besked av VA-gruppen gällande 
utvidgning av verksamhetsområden: 
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Röbäck 5:31 - Verksamhetsområde för endast vatten 
Degernäs 14:7(2) - Verksamhetsområde för endast vatten 
 
Se Bilaga 3 Negativa besked VA-gruppen 2024 för bedömning av de 
enskilda ärendena. 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1 VA-Gruppens förslag till beslut för utvidgande av VO för VA 2025 
Bilaga 2 Verksamhetsområden Vatten och spillvatten Umeå kommun 2025 
Bilaga 3 Negativa besked VA-gruppen 2024 

Beredningsansvariga 
Hanna Jonsson, Strategisk utveckling 
John Eklund, Vakin 
Henrik Axelsson, Detaljplanering 
Erik Nilsson, Miljö- och hälsoskydd 
Andreas Kjällgren, Vakin 
Sara Edlund, Vakin 
 

Planeringsutskottets beslutsordning 
Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 
 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Janet Ågren och Mikael Thyni. 
 
Yrkanden 
Janet Ågren (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Vakin, Detaljplanering och Miljö- och hälsoskydd   
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§ 114 

 
Diarienr: KS-2024/00767 

Motion 10/2024: Duschbås i skolornas 
omklädningsrum; Anders Norqvist (L) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anse motionen besvarad med hänvisning till nämndernas yttranden. 
 
Reservation 
Anders Norqvist (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
om bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 
Anders Norqvist (L) har anmält motionen Duschbås i skolornas 
omklädningsrum. 
 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 

 Att uppdra till kommunstyrelsen att tillsammans med berörda 
nämnder tillse att alla duschar i Umeås skolor utrustas så att elever 
kan duscha i avskildhet 

 
Fritidsnämnden, för- och grundskolenämnden, gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden samt tekniska nämnden har yttrat sig och 
föreslår kommunfullmäktige att anse motionen besvarad med hänvisning 
till det gällande lokalfunktionsprogrammet vid nybyggnationer av 
idrottshallar som innehåller krav på duschar utan insyn samt låsbara och 
insynsskyddade utrymmen. Jämställdhetsutskottet har också yttrat sig.  

Beslutsunderlag 
Motion 10/2024 
Fritidsnämndens yttrande 



Sida 64 av 71 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kommunfullmäktige 2025-05-26 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

För- och grundskolenämndens yttrande 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens yttrande 
Tekniska nämndens yttrande 
Jämställdhetsutskottets yttrande 
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Hanna Lundin Jernberg (L) – Bifall till motionen. 
 
Anders Ågren (M), Janet Ågren (S), Mattias Larsson (C) och Mariam Salem 
(MP) – Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag (anse motionen 
besvarad). 
 
Propositionsordning som godkänns 
Näringslivs- och arbetsutskottets förslag (anse motionen besvarad) mot 
bifall till motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag att anse motionen besvarad. 
 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Anders Norqvist, Christina Bernhardsson, Moa 
Brydsten, Davis Kaza, Daniell Andersson, Elmer Eriksson, Maja Westling 
Palmberg, Mariam Salem, Ellen Ström, Veronica Kerr och Lars Brännström. 
 
Yrkanden 
Anders Norqvist (L) och Davis Kaza (AP) – Bifall till motionen. 
 
Christina Bernhardsson (S), Moa Brydsten (S), Daniell Andersson (V), 
Elmer Eriksson (M), Maja Westling Palmberg (C), Mariam Salem (MP), 
Veronica Kerr (KD) och Lars Brännström (MP) – Bifall till 
kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad). 
 
Propositionsordning som godkänns 
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Bifall till kommunstyrelsens förslag (besvarad) mot bifall till motionen. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Reservation 
Anders Norqvist (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
om bifall till motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 
Fritidsnämnden 
För- och grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Tekniska nämnden   
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§ 115 

 
Diarienr: KS-2024/00838 

Motion 13/2024: Regnbågsboenden; Anders 
Norqvist och Wilma Hvirfvel (L) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionens första att-sats, i enlighet med nämndernas yttranden 
 
att anse motionens andra att-sats besvarad, i enlighet med nämndernas 
yttranden. 
 
Reservation 
Anders Norqvist (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
om bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 
Anders Norqvist (L) och Wilma Hvirfvel (L) har anmält motionen 
Regnbågsboenden. 
 
Liberalerna föreslår i motion 13/2024:  

 att Umeå kommun utreder förutsättningarna för att etablera 
regnbågsboenden i form av hela eller delar av boenden eller 
likvärdiga alternativ inom äldreomsorgen och individ- och 
familjeomsorgen (LSS).  

 att Umeå kommun tillser att alla anställda inom 
omsorgsverksamhet har kunskap om och förståelse för HBTQ-
personer  

 
Individ- och familjenämnden samt äldrenämnden har yttrat sig på 
motionen och föreslår båda avslag på motionens första att-sats och att 
anse motionens andra att-sats besvarad. Jämställdhetsutskottet har också 
yttrat sig över motionen. 
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Beslutsunderlag 
Motion 13/2024  
Individ- och famijenämndens yttrande  
Äldrenämndens yttrande 
Jämställdhetsutskottets yttrande 
 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 
Hanna Lundin Jernberg (L) och Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 
 
Janet Ågren (S), Mattias Larsson (C), Anders Ågren (M) och Veronica Kerr 
(KD) – Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag (att avslå den 
första att-satsen och att anse den andra att-satsen besvarad). 
 
Lars Forsgren (SD) – Avslag till motionen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Näringslivs- och arbetsutskottets förslag (att avslå den första att-satsen och 
att anse den andra att-satsen besvarad) mot bifall till motionen mot avslag 
till motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 
 
Reservation 
Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande. 
 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Anders Norqvist, Ellen Ström, Åsa Bäckström, Lars 
Forsgren, Fredrik Rönn, Andreas Lundgren, Elmer Eriksson, Hanna Lundin 
Jernberg, Veronica Kerr, Carin Nilsson, Mariam Salem, Philip Westin, Lars 
Nilsson och Åsa Bäckström. 
 
Yrkanden 
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Andreas Norqvist (L), Åsa Bäckström (V), Fredrik Rönn (C), Hanna Lundin 
Jernberg (L) – Bifall till motionen. 
 
Ellen Ström (V), Andreas Lundgren (S), Elmer Eriksson (M), Veronica Kerr 
(KD), Carin Nilsson (S), Mariam Salem (MP), Bore Sköld (V) – Bifall till 
kommunstyrelsens förslag (avslag att-sats 1 och att anse att-sats 2 
besvarad). 
 
Lars Forsgren (SD) – Avslag till motionen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till kommunstyrelsens förslag (avslag att-sats 1 och att anse att-sats 2 
besvarad) mot bifall till motionen mot avslag till motionen. Ordföranden 
finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
Votering begärs. 
 
Huvudförslag: Kommunstyrelsens förslag. 
Motförslag: Bifall till motionen mot avslag till motionen. Ordföranden 
finner att kommunfullmäktige beslutar att utse bifall till motionen som 
motförslag. 
 
Voteringsproposition 
Ja-röst för kommunstyrelsens förslag. 
Nej-röst för bifall till motionen. 
 
Omröstningsresultat 
Med 54 ja-röster mot 5 nej-röster, 3 som avstår från att rösta och 3 
frånvarande beslutar kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag. 

 Voteringslista. 
Reservation 
Anders Norqvist (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
om bifall till motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionärerna 
IFN, ÄN   
  



Voteringslista 3 
 
Motion 13/2024: Regnbågsboenden; Anders Norqvist och Wilma Hvirfvel (L) 
 
Resultat 
 Ja 54 
 Nej 5 
 Avstår 3 
 Ej röstat 3 

 

2 Alireza Mosahafi (M) Ja 

3 Jan-Olov Carlsson (V) Ja 

4 Hans Lindberg (S) Ja 

5 Anders Ågren (M) Ja 

6 Janet Ågren (S) Ja 

10 Arvid Lundberg (MP) Ja 

11 Bore Sköld (V) Ja 

12 Mikael Berglund (S) Ja 

14 Christina Bernhardsson (S) Ja 

15 Maria Lindvall (-)(L) Ja 

16 Davis Kaza (AP) Ja 

17 Veronica Kerr (KD) Ja 

18 Peter Vigren (S) Ja 

19 Rebecca Sellstedt (V) Ja 

20 Maja Westling Palmberg (C) Ja 

21 Igor Hell (M) Ja 

23 Lars Nilsson (SD) Ja 

24 Tomas Wennström (S) Ja 

25 Carin Nilsson (S) Ja 

26 Elmer Eriksson (M) Ja 

28 Ellen Ström (V) Ja 

29 Andreas Lundgren (S) Ja 

30 Marianne Löfstedt (M) Ja 

32 Helena Smith (S) Ja 

33 Daniell Andersson (V) Ja 

34 Håkan Johansson (S) Ja 

35 Madelene Nord (M) Ja 

38 Mariam Salem (MP) Ja 

42 Rebecka Jakobsson (S) Ja 

44 Patrik Brännberg (AP) Ja 

45 Anders Sellström (KD) Ja 

47 Lena Karlsson Engman (S) Ja 

48 Jan Lundberg (S) Ja 



49 Lena Andersson (M) Ja 

50 Liv Olsson Zetterberg (V) Ja 

51 Ali Yasin Dahir (S) Ja 

52 Anders Hägglund (S) Ja 

53 Stefan Nordström (M) Ja 

55 Lars Brännström (MP) Ja 

57 Lennart Arvidsson (V) Ja 

58 Robert Axebro (C) Ja 

61 Beatrice Årebrand (S) Ja 

62 Linda Lotare (V) Ja 

63 Mehrana Bassami (S) Ja 

64 Emma Vigren (S) Ja 

202 Pär Berglund (S) Ja 

203 Birgitta Jonsson (S) Ja 

205 Ronny Kassman (S) Ja 

206 Titti Ådén (S) Ja 

213 Lotta Holmberg (M) Ja 

214 Mikael Thyni (M) Ja 

215 Åsa Ågren Wikström (M) Ja 

229 Philip Westin (MP) Ja 

31 Anna-Karin Sjölander (C) Nej 

40 Anders Norqvist (L) Nej 

41 Åsa Bäckström (V) Nej 

46 Fredrik Rönn (C) Nej 

65 Hanna Lundin Jernberg (L) Nej 

9 Lars Forsgren (SD) Avstår 

37 Maria Nilsson (SD) Avstår 

54 Mikael Tjäder (SD) Avstår 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) Ej röstat 

59 Gunnar Dahlberg (S) Ej röstat 

60 Greger Knutsson (M) Ej röstat 
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§ 116 

 
Diarienr: KS-2025/00254 

Avsägelse; ledamot i gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden; Lisa Stolt (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bevilja Lisa Stolt (V) begärt entledigande från uppdraget som ledamot 
i gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden. 
 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen: 
 
att utse Karl Modig (V) till ledamot i gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden.  

Ärendebeskrivning 
Lisa Stolt (V) avsäger sig uppdraget som ledamot i gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden. 

Beredningsansvariga 
Sofia Gustafsson 

Beslutet ska skickas till 
Lisa Stolt 
Karl Modig 
Lönesupport, troman  
GVN   
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§ 117 

 
Diarienr: KS-2025/00476 

Avsägelse; Ledamot i byggnadsnämnden och 
ersättare i kommunfullmäktige samt godeman vid 
fastighetsbildning; Jan Kollberg (KD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att bevilja Jan Kollberg (KD) begärt entledigande från uppdragen som 
ledamot i byggnadsnämnden, ersättare i kommunfullmäktige samt 
godeman vid fastighetsbildning. 
 
Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 
 
att utse Fredrik Nyberg (KD) till ledamot i byggnadsnämnden samt 
godeman vid fastighetsbildning. 

Ärendebeskrivning 
Jan Kollberg (KD) avsäger sig uppdraget som ledamot i byggnadsnämnden, 
ersättare i kommunfullmäktige samt godeman vid fastighetsbildning. 

Beredningsansvariga 
Sofia Gustafsson 

Beslutet ska skickas till 
Jan Kollberg 
Fredrik Nyberg 
BN 
Lönesupport, Troman 
Länsstyrelsen 
Lantmäteriet 
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§ 118 

 
Diarienr: KS-2025/00099 

Anmälningsärenden 2025-05-26 
 

Ärenden Jämställdhetsutskottet 
Återrapportering aktivitetsplan och budget T1 2025 
Diarienummer: KS-2025/00045. 
 

Ej verkställda beslut 
Statistikrapporter ej verkställda beslut SoL individ-och familjenämnden 
2024. Diarienummer: KS-2024/00021-13. 
 
Statistikrapporter ej verkställda beslut LSS individ-och familjenämnden 
2024. Diarienummer: KS-2024/00021-12. 
 

Motioner 
Motion 17/2025: Införande av mobilitetsstöd i Umeå kommun; Veronica 
Kerr (KD) Diarienummer: KS-2025/00534. 
 
Motion 18/2025: Låt VFU-ersättningen gå till lärarna som handleder; 
Veronica Kerr, Anders Sellström (KD) Diarienummer: KS-2025/00535. 
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